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Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
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Beslutande organ Kommunstyrelsen 
 

Plats och tid Sammanträdesrum Vänersalen, Stadshuset kl 14.00-16:25 
              Sammanträdet ajournerades 14:10-14:15 

 
Beslutande Johan Abrahamsson (M), Ordförande ej § 127 pga. jäv 

Henrik Andersson (M), 1:e vice ordförande 
Janne Jansson (S), 2:e vice ordförande ej §§ 122, 124, 127 pga. jäv 
Yvonne Gogolin (M), tjänstgörande ersättare 
Anette Karlsson (M), ledamot ej § 128 pga. jäv 
Anders Bredelius (M), tjänstgörande ersättare ej § 125 pga. jäv 
Richard Thorell (M), ledamot ej § 122 pga. jäv 
Anders Karlsson (C), ledamot 
Linnéa Wall (S), ledamot 
Leif Udéhn (S), ledamot 
Anita Olausson (S), ledamot 
Marie Engström Rosengren (V), ledamot ej § 122 pga. jäv 
Daniel Lång (M) tjänstgörande ersättare 
Sven-Inge Eriksson (KD) ersättare ej § 124 pga. jäv 
Fatima Hamdi (KD), ersättare 
Sebastian Ekeroth Clausson (S), ersättare ej § 128 pga. jäv (deltog tom 15:40) 
Ninni Larsson (S), ersättare 
Ola Bertilsson (S), ersättare 
 

Övriga deltagare Susanne Wirdemo, kommundirektör 
Eleonor Hultmark, sekreterare 
Christina Olsson, ekonomichef §§ 100-104 
Ida Nilsson, controller §§ 100-104 
Maria Appelgren, utbildningschef § 105 
Ola Bergqvist, medborgarförslagställare § 114 

Justerare Janne Jansson och Henrik Andersson 
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Justeringens plats och tid Kommunledningskontoret enligt överenskommelse 
 

Sekreterare    
 Eleonor Hultmark  Paragrafer 99-135  

Ordförande   

 Johan Abrahamsson  Henrik Andersson 
ej § 127 pga jäv  § 127 

 

Justerande  
 

 Janne Jansson                     Linnéa Wall 
ej §§ 122, 124, 127  §§ 122, 124, 127 
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ANSLAGSBEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Beslutande organ Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 2023-05-15 

Anslagsdatum 2023-05-17 Anslaget tas ner 2023-06-08 

Förvaringsplats för protokollet Närarkivet, Kommunledningskontoret på plan 4 i Stadshuset 
 

Underskrift 

  

 Eleonor Hultmark  
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Kommunstyrelsen 

Ks § 99                                                     

Godkännande av dagordning 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Anmäls tillkommande ärenden: 

• Information från kommundirektören om reformation av 
ekonomiavdelningen 

• Firmatecknare kommunstyrelsen. 

• Information om extra kommunstyrelse med anledning av Volvos kommande 
etablering. 

• Tillkommande även valärenden för KHF särskilt boende Mariestad. 

• Tillkommande valärende för ägarrepresentant Mariehus AB 

 

Kommunstyrelsen godkänner med ovan ändringar, därmed dagordningen.      
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Kommunstyrelsen 

Ks § 100                                                   Dnr 2023/00217  

Kvartalsrapport för kommunstyrelsens verksamheter 2023 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner kvartalsrapporten 2023 för kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsen beslutar att omfördela investeringsmedel från exploateringsmark, 
industri och handel enligt följande: 

• 4 900 tkr till projekt exploatering nordost om Sandbäckens trafikplats 

• 2 200 tkr till projekt exploatering Sund Norra 

• 600 tkr till projekt exploatering Sjölyckan 

Bakgrund 

Uppföljning av verksamhet och ekonomi sker vid tre tillfällen under året. För att 
uppnå ändamålsenlig och strukturerad uppföljning och analys av verksamhet och 
ekonomi sker uppföljning vid följande tillfällen: 

• Kvartalsbokslut 1 (K1) är ett kvartalsbokslut med ekonomisk årsprognos. 

• Tertial 2 (T2) är en delårsrapport med ekonomisk årsprognos samt 
måluppföljning. 

• Tertial 3 (T3) är tillika årsbokslut med tillhörande årsredovisning. 

Prognoserna upprättas i syfte att följa upp nämndens ekonomi så att den följer 
antagen budget. Kommunstyrelsen har uppsiktsplikt över nämndernas ekonomi. Vid 
avvikelser från budget ska nämnden upprätta en handlingsplan för att beskriva de 
åtgärder som vidtas för att uppnå en budget i balans. Handlingsplanen ska 
presenteras för kommunstyrelsen.  

Ekonomiavdelningen har upprättat en ekonomisk prognos för kvartal 1 för 
kommunstyrelsens verksamheter. Prognosen visar ett underskott om 1300 tkr mot 
den beslutade budgeten. Avvikelsen härleds till Samhällsbyggnadsförvaltningen och 
AME. Samhällsbyggnadsförvaltningens avvikelse beror på mindre intäkter för skog. 
AMEs underskott härleds främst till lägre intäkter. 

Projektet exploatering nordost om Sandbäckens trafikplats behöver tillföras medel 
för att täcka det reviderade underskottet från 2022. Sund Norra behöver tillföras 
investeringsmedel för 2023 för att projektet ska kunna färdigställas. Slutligen behöver 
Sjölyckan tillföras investeringsmedel under 2023 för att projektet ska kunna fortlöpa 
under 2023. Den ökade exploateringsbudgeten för dessa exploateringsprojekt tas ur 
de reviderade investeringsmedlen för kommunstyrelsens investeringspott för 
exploatering från 2022.  Det innebär att de reviderade investeringsmedlen minskas till 
56 819 tkr (64 519 – 4 900 – 2 200 – 600).  
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Kvartalsrapporten är en del av arbetet med att uppnå en god ekonomisk hushållning 
och ha kontroll över intäkter och utgifter.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

I ärendet görs det ingen bedömning ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

I ärendet görs det ingen bedömning ur social dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslag överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

 

Arbetsutskottet beslutade för egen del enligt följande: 

Samtliga verksamheter inom kommunstyrelsens verksamheter som redovisar ett underskott i 
samband med kvartalsrapporten ska till arbetsutskottets nästkommande sammanträde återkomma 
med förslag till åtgärder för att nå en budget i balans 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och 
finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.     

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 140/23 

Tjänsteskrivelse kommundirektör, 2023-04-14 

Tjänsteskrivelse ekonomiavdelningen, 2023-04-13 

Kvartalsrapport 2023 Kommunstyrelsenämnden 

 

Expedieras till: 
Kommunstyrelsens verksamhetschefer 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 101                                                   Dnr 2023/00218  

Kvartalsrapport för Mariestads kommun 2023 

  

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen godkänner kvartalsrapporten. 

2. Kommunstyrelsen uppmanar nämnderna att bedriva verksamheten inom 
beslutade budgetramar.  

Bakgrund 

Enligt beslutad tidsplan för ekonomiprocesser görs en förändring gentemot tidigare 
år. Tertialrapport (T2) utgår till förmån för kvartalsrapport per mars månad. Syftet är 
att under årets första månader erhålla en prognos för att ge möjligheter att tidigt 
vidtaga åtgärder.  

Detta är också viktigt utifrån att Sverige befinner sig i en lågkonjunktur med stigande 
priser och ökade lönekostnader. Mariestads kommuns budget för 2023, är på en 
mycket svag vilket innebär att marginalerna är mycket små. 

Kommunen prognostiserar ett resultat för 2023 om 6,9 mkr, vilket är i nivå med det 
budgeterade resultatet. I samband med årsprognosen redovisas ett kvartalsbokslut. 
Kvartalsbokslutet per mars månad visar ett resultat på 10,6 mkr. Vid en jämförelse 
mellan kvartalsbokslutet och åretsprognos kan vi se att det finns ett samband men att 
det dock bör beaktas är det finns stora osäkerhetsfaktorer så här tidigt på året. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Beaktas inte kvartalsrapporten 

Bedömning ur social dimension 

Beaktas inte kvartalsrapporten 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Kvartalsrapporten omfattas både av ett kvartalsresultat och en årsprognos. Syftet 
med kvartalsresultatet är att säkerställa årsprognosen. En årsprognos under årets 
första månader ger möjligheter att styra om resurser eller vidtaga åtgärder för att 
uppnå kommunfullmäktiges mål. 
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Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

 

Arbetsutskottet beslutade för egen del enligt följande: 

De nämnder som på avdelningsnivå prognostiserar ett underskott gentemot budget ska återkomma till 
kommunstyrelsen med förslag till åtgärder för innevarande år. Åtgärderna ska skriftligen återredovisas till 
kommunstyrelsen på maj månads sammanträde 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abramson (M) tar upp arbetsutskottet förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.     

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 141/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, 2023-04-12 

Tjänsteskrivelse ekonomichefen, 2023-04-12  

Kvartalsrapporten för Mariestad kommun 

 

Expedieras till: 
Samtliga nämnder 
Kommundirektören 
Stabschefen 
Ekonomichefen 
Ekonomiavdelningen 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 102                                                   Dnr 45685  

Omfördelning av ramar för att uppnå en budget i balans 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar om att omfördela tilldelade budgetramar 2023 utifrån 
kommunfullmäktiges beslut (Kf § 96). Syftet är att uppnå en god ekonomisk 
hushållning på längre sikt utifrån finansiella mål. 

Kommunfullmäktige beslutar enligt följande: 

a) Kommunstyrelsens ram minskar med 3 mkr 

b) Utbildningsnämndens ram minskar med 12 mkr 

c) Socialnämndens ram ökar med 10,7 mkr 

d) Äldre- och omsorgsnämndens ram minskar med 12 mkr  

e) Konjunkturbufferten utökas med 16,3 mkr 

Kommunfullmäktige beslutar att alla nämnder i sina mål för mandatperioden även 
ska ha med det övergripande målet ”Mariestad – en kommun med långsiktig hållbar 
ekonomi och god ekonomisk hushållning”. 

Reservation 

Ledamöterna för Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för Janne 
Janssons (S) yrkanden. 

Marie Engström Rosengren (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande. 

Deltar inte i beslutet 

Anders Karlsson (C) deltar inte i beslutet.  

Bakgrund 

I samband med kvartalsrapporten per mars redovisades det en årsprognos uppgick 
till 6,9 mkr då konjunkturbufferten är inräknad. Om konjunkturbufferten exkluderas 
uppgår det prognostiserade årsprognosen till -3,1 mkr. Verksamheterna 
prognostiserar totalt en avvikelse gentemot budgeten om 17,6 mkr. Noterbart är att 
socialnämnden prognostiserar ett underskott om 13,7 mkr efter tre månader.  
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För att uppnå en god ekonomisk hushållning på längre sikt och inför nästa års 
budgetutmaningar finns det ett behov av att omfördela nämnderna ramar totalt med 
30 mkr. För att inte påverka de gemensamma nämndernas budgetramar inom MTG 
kommer minskningen att ske endast i de nämnder som Mariestads kommun ansvarar 
för. 

Ramarna kommer att omfördelas med 30 mkr, enligt följande; 

 
- Kommunstyrelsens ram minskar med 3 mkr 

- Utbildningsnämndens ram minskar med 12 mkr 

- Socialnämndens ram ökar med 10,7 mkr, vilket utgår ifrån nämndens 
kvartalsrapport per mars som redovisade ett underskott om 13,7 mkr. Detta 
medför att nämnden har ett kvarstående prognostiserat underskott att anpassa 
verksamheten till. 

- Äldre -och omsorgsnämndens ram minskar med 12 mkr  

- Utökning av konjunkturbufferten med 16,3 mkr för att hantera rådande 

osäkerheter i konjunkturen. 

Om ramanpassningen sker för 2023 medför det att kommunen påbörjar ett 

omställningsarbete för att hantera osäkerheter i rådande lågkonjunktur. 

 

Bedömning ur miljömässig dimension 

I ärendet görs det ingen bedömning av miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

I ärendet görs det ingen bedömning av social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Bedömning utifrån den ekonomiska dimensionen är att anpassningar måste göras 

för att uppnå en god ekonomisk hushållning på sikt.       

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Janne Jansson (S) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta enligt följande: 

1. Att omfördela 5 Mkr från Kommunstyrelsens förfogandemedel till Socialnämnden. 

2. Att omfördela 3 Mkr från Kommunstyrelsens verksamheter till Socialnämnden. 

3. Att Socialnämnden fortsatt arbetar med att få en budget i balans. 
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4. Att ge Kommundirektören i uppdrag att ta fram en lista med icke lagstadgade 

verksamheter och med dess kostnader. 

 

Marie Engström Rosengren (V) yrkar avslag på arbetsutskottets förslag till beslut. 

 

Henrik Andersson (M) tillstyrker arbetsutskottets förslag till beslut. 

 

Ajournering begärs vilket godkänns av kommunstyrelsen. Sammanträdet ajourneras 
under fem minuter. 

 

Propositionsordning 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) konstaterar att det finns tre förslag till beslut.  
Dels Marie Engström Rosengrens (V) yrkande om avslag till förslaget,  
dels Janne Janssons (S) fyra yrkanden och dessa hanteras som ett förslag, samt 
Henrik Anderssons (M) tillstyrkande av arbetsutskottets förslag. 

 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) finner inledningsvis att arbetsutskottets förslag 
utses som huvudförslag. 

 

För att utse motförslag till huvudförslaget ställer ordförande Johan Abrahamsson (M) 
Janne Janssons (S) yrkande mot Marie Engström Rosengrens (V) yrkande och finner 
att kommunstyrelsen utser Janne Janssons (S) yrkande som motförslag till 
huvudförslaget. 

 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) konstaterar att det därmed kvarstår två förslag 
till beslut. Dels arbetsutskottets förslag till beslut, dels Janne Janssons (S) yrkanden.  

Ordförande Johan Abrahamsson (M) ställer de båda förslagen under proposition och 
finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag till beslut.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 181/23 
 
Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-05-05 
 
Ekonomichefens tjänsteskrivelse, daterad 2023-05-05     
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Expedieras till: 
Kommundirektör Susanne Wirdemo 
Ekonomichef Christina Olsson  
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Kommunstyrelsen 

Ks § 103                                                   Dnr 2023/00219  

Riktlinjer för god ekonomisk hushållning  

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

1. Kommunfullmäktige beslutar att gällande riktlinjer för god ekonomisk 
hushållning Kf § 128/13 ska upphävas.   

2. Kommunfullmäktige beslutar att anta förslaget till nya riktlinjer för god 
ekonomisk hushållning. 

Bakgrund 

Kommunallagen stadgar att kommuner och landsting ska ha en god ekonomisk 
hushållning i sin verksamhet och i sådan verksamhet som bedrivs genom andra 
juridiska personer. Kommunfullmäktige ska också besluta om riktlinjer för god 
ekonomisk hushållning. 

God ekonomisk hushållning är enligt kommunallagen att fastställa verksamhetsmål 
och finansiella mål för att erhålla en god ekonomi för kommande generationer. God 
ekonomisk hushållning betyder också att kommunen inom sina verksamheter ska 
säkerställa att resurserna används till rätt saker och att de utnyttjas på ett effektivt 
sätt. För att uppnå detta krävs en ändamålsenlig styrning, till exempel genom att sätta 
upp mål, upprätta planer och program samt kontinuerligt följa upp utvecklingen. Till 
en god ekonomisk hushållning hör också att ha en beredskap för att möta framtida 
utmaningar genom att i god tid inför förväntade förändringar vidta nödvändiga 
åtgärder.  

Mariestad kommuns ”Riktlinjer för god ekonomisk hushållning” är utformad för att 
svara upp mot kommunallagens krav. Riktlinjerna förtydligas och kompletteras 
ytterligare i Mariestad kommuns styrprinciper, ägarpolicy, finanspolicy samt i de 
kommunägda bolagens ägardirektiv.  

Frågan om kommunens ekonomiska ställning måste hela tiden hållas levande och 
”Riktlinjerna för god ekonomisk hushållning” ska revideras minst en gång under 
varje mandatperiod. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Riktlinjerna för god ekonomisk hushållning tydliggör vad det betyder för Mariestads 
kommun. Uppnås en god ekonomisk hushållning inom kommunens verksamheter då 
uppfylls både de ekonomiska målen och verksamhetsmålen som fastställts av 
kommunfullmäktige. 
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Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning görs i detta ärende. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning görs i detta ärende. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och 
finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 159/23 

Tjänsteskrivelse kommundirektör, 2023-04-24. 

Tjänsteskrivelse ekonomichef, 2023-04-24 

Förslag till riktlinjer för god ekonomisk hushållning. 

 

Expedieras till: 
Kommundirektör Susanne Wirdemo 
Ekonomichef Christina Olsson 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 104                                                   Dnr 2022/00456  

Mål och indikatorer för kommunstyrelsenämnden  

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anta förslag till mål och indikatorer. 

Protokollsanteckning 

Marie Engström Rosengren (V) lämnar en protokollsanteckning. (Bilaga 1, § 104). 

Bakgrund 

I reviderad styrmodell gäller målen över mandatperioden dvs. åren 2023 - 2026. 
Kommunfullmäktige ger uppdrag till nämnder att besluta om mål och indikatorer 
som utgår från kommunfullmäktiges mål. Beslut ska antas hos nämnder före maj 
månads utgång. I den reviderad styrmodell ska indikatorer beslutas till respektive 
nämnds mål.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

God ekonomisk hushållning är enligt Kommunallagen att fastställa verksamhetsmål 
och finansiella mål för att erhålla en god ekonomi för kommande generationer. God 
ekonomisk hushållning betyder också att kommunen inom sina verksamheter ska 
säkerställa att resurserna används till rätt saker och att de utnyttjas på ett effektivt 
sätt. För att uppnå detta krävs en ändamålsenlig styrning, till exempel genom att sätta 
upp mål, upprätta planer och program samt kontinuerligt följa upp utvecklingen. Till 
en god ekonomisk hushållning hör också att ha en beredskap för att möta framtida 
utmaningar genom att i god tid inför förväntade förändringar vidta nödvändiga 
åtgärder.  

För kommunstyrelsenämnden innebär det att nämnden ska arbeta för att nå antagna 
kommunfullmäktigemål samt finansiella mål. Ordning och reda i kommunens 
ekonomi är förutsättningen för en god och hållbar utveckling.  En välskött ekonomi 
skapar trygghet för såväl företag som hushåll och lägger grunden för fler arbeten och 
en trygg gemensam finansiering av välfärden.  

Genom att sätta mål och riktlinjer för de olika verksamheterna och sedan följa upp 
dem, synliggörs vad som faktiskt görs och vad kommunens invånare får för 
pengarna. Med indikatorerna gör vi målen möjliga att mäta utifrån de aktiviteter som 
arbetats med under perioden samt planering av lämpliga aktiviteter framåt för att 
uppnå målen. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Kommunstyrelsens mål tar hänsyn till den miljömässiga dimensionen på flera sätt 
och kopplas bland annat till Agenda 2030 genom att tagga alla aktiviteter mot 
fokusområden.  
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Bedömning ur social dimension 

Kommunstyrelsens mål tar hänsyn till den sociala dimensionen på flera sätt och 
kopplas bland annat till Agenda 2030 genom att tagga alla aktiviteter mot 
fokusområden. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Marie Engström Rosengren (V), begär att få lämna en protokollsanteckning vilket 
godkänns av ordförande Johan Abrahamsson (M). 

 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 179/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, 2023-05-02 

Tjänsteskrivelse upprättad av ekonomichef 2023-05-02.  

Bilaga med kommunstyrelsenämndens mål och indikatorer. 

 

 

Expedierats till: 
Kommundirektör Susanne Wirdemo 
Stabschef Per Garenius 
Ekonomichef Christina Olsson 
HR-chef Per Johansson 
Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 105                                                   Dnr 2023/00108  

Samverkansstrategi Utbildning Skaraborg 2023-2026 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen antar samverkansstrategi för Utbildning Skaraborg 2023-2026. 

Bakgrund 

Måldokument Utbildning Skaraborg antogs för första gången 2015. För att bättre 
följa den regionala utvecklingsstrategin VG 2030 samt den delregionala 
utvecklingsstrategin för Skaraborg har Skaraborgs skol- och utbildningschefer, 
genom presidiet för skolchefsnätverket, tagit fram en Samverkansstrategi för 
Utbildning Skaraborg. Denna beskriver på ett tydligt sätt skolchefsnätverkets 
intention och prioriteringar. 

I Samverkansstrategi för Utbildning Skaraborg är samverkan det centrala 
innebärande att samverkansstrukturen inom utbildningssystemet ska göra det möjligt 
att på ett effektivt sätt möta förändrade behov, både vad gäller innehåll och kapacitet. 
Strategin utgår från Kommunalförbundets förbundsordning och betonar tillitsfull 
samverkan mellan kommuner och andra aktörer. 

Två prioriterade områden har definierats i samverkansstrategin; 

1. Fullföljd utbildning (beskriver vikten av att fler elever fullföljer sin utbildning 
med godkända resultat). 

2. Kompetensförsörjning för en arbetsmarknadsregion där utbud och 
efterfrågan är i balans (beskriver arbetsmarknadens behov av kompetens med 
såväl bredd som spets). 

Skaraborgs kommunalförbunds direktion beslutade 2023-02-02 § 7/23 att 
rekommendera kommunerna att anta samverkansstrategi för Utbildning Skaraborg 
2023-2026.   

Bedömning ur miljömässig dimension 

Den miljömässiga dimensionen bedöms inte inom området. 

Bedömning ur social dimension 

Ur social dimension ger en samverkansstrategi för Utbildning Skaraborg en möjlighet 
till ett bredare utbud av utbildningar när kommunerna samverkar kring 
gymnasialutbildning, vuxenutbildning och yrkeshögskoleutbildning. Även samverkan 
när det gäller erfarenhetsutbyte kring arbetssätt för att utveckla pedagogik och 
undervisningsformer, kan ge underlag för att fler elever får möjlighet till stöd och 
därmed fullfölja sin utbildning.  
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ur ekonomisk dimension kan framtida underavtal till samverkansstrategi för 
Utbildning Skaraborg leda till gemensamma ekonomiska åtaganden. Dessa behandlas 
i särskild ordning och själva samverkansstrategin i sig självt driver inga ekonomiska 
aspekter. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 138/23 

Tjänsteskrivelse kommundirektör, 2023-04-10 

Protokollsutdrag UN § 61/23 

Tjänsteskrivelse "Samverkansstrategi för Utbildning Skaraborg" upprättad av 
utbildningschef. 

Samverkansstrategi för Utbildning Skaraborg 2023-2026. 

 

 

Expedieras till: 
Skaraborgs kommunalförbund 
Utbildningsnämnden 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 106                                                   Dnr 2023/00163  

Markanvisning Vippfyren 1 och 2 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att påbörja 
markanvisning genom anbud av fastigheterna Vippfyren 1 och 2. 

Tilldelningsbeslut efter anbud ska fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Bakgrund 

I området Sjölyckan äger kommunen fastigheterna Vippfyren 1 och 2 vilka är 
detaljplanerade för bostad, centrum och skoländamål 

I kommunens planering för bostadstillväxt är dessa två fastigheter planerade att 
markanvisas under 2023 för att kunna bebyggas under 2024-2025. Ett flertal 
intressenter har hört av sig till samhällbyggnadsförvaltningen med intresse att 
förvärva fastigheterna och bygga flerbostadshus. Eftersom det finns flera intressenter 
bör anvisning ske genom anbud så alla intressenter får samma möjlighet och 
kommunens möjlighet till en affärsmässig exploateringsprocess tillvaratas. 

Kommunen har för avsikt att hantera allmän platsmark i form av ett mindre torg 
inom ramen för markanvisningen. 

Nästa steg i processen, efter att anbud inhämtas, är att kommunstyrelsens 
arbetsutskott tilldelar en exploatör en tidsbegränsad markanvisning under tiden som 
köpeavtal ingås och bygglov söks. 

Bedömning ur miljömässig dimension  

Mariestads kommun ska främja en miljö- och klimatmässigt hållbar stadsutveckling 
och eftersträvar därför att ny bebyggelse genomförs och driftas på ett miljö- och 
klimateffektivt sätt. Planprogrammet för området ger en inriktning för hur detta kan 
ske. I anbuden ska exploatören redovisa hur de omhändertar dimensionen. 

Bedömning ur social dimension 

Mariestads kommun eftersträvar en socialt hållbar stadsutveckling. 

För att uppnå ovanstående ska Vippfyren 1 och 2 bebyggas som flerbostadshus där 
upplåtelseformen bostadsrätt och äganderätt är att föredra då skulle ge mest varierad 
upplåtelseform i området, men där hyresrätter inte är uteslutet. Vidare ska 
gestaltningen skapa en trivsam miljö som främjar trivsel. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Vid försäljning eller upplåtelse av kommunägd mark ska kommunallagens regler om 
krav på god ekonomisk hushållning iakttas. Kommunen ska även iaktta EU:s 
statsstödsregler.   

Vid markanvisningar genom anbud på pris säkerställs marknadsmässigt pris genom 
att den byggherre som lämnat det högsta anbudet, och som uppfyller kraven och 
förutsättningarna enligt anbudsförfrågan i övrigt, tilldelas markanvisningen. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 133/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-04-12.  

Samhällsbyggnadschefens tjänsteskrivelse, daterad 2023-04-04 

Karta utvisande fastigheterna Vippfyren 1 och 2 

 

 

Expedieras till: 
Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 
Planenheten 
Mark- och exploateringsenheten 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 107                                                   Dnr 2023/00197  

Markanvisning Ledfyren 1 

  

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att påbörja 
markanvisning av fastigheterna Ledfyren 1 genom i första hand direktanvisning 
och i andra hand genom anbud. 

2. Tilldelningsbeslut ska fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Bakgrund 

I området Sjölyckan äger kommunen fastigheterna Ledfyren 1 vilken är 
detaljplanerade för bostad, centrum och skoländamål.  

Fastigheten har tidigare markansvisats till Vernum efter markanvisningstävling och 
ett köpeavtal har ingåtts. Exploatören har dock inte kunnat uppfylla villkoren om 
byggstart och betalning i avtalet varvid kommunen har sagt upp detsamma. 

I kommunens riktlinjer för markanvisning anges att om en fastighet tidigare varit 
anvisad men där exploatören inte kunnat fullfölja åtagandet är direktanvisning till en 
annan exploatör en åtgärd som kan vara lämplig för att hålla uppe tempot i projektet. 
Mariestads kommun står inför ett stort behov av nya bostäder och tempo i 
byggnation är centralt. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen har varit i kontakt med en exploatör som är 
intresserad av att överta projektet. Därmed är det lämpligt att i första hand undersöka 
och kunna direktanvisa till denna och i andra hand, om det inte ger ett 
tillfredställande utfall, genomföra en förnyad anvisning på anbud. 

Nästa steg i processen är att kommunstyrelsens arbetsutskott tilldelar en exploatör en 
tidsbegränsad markanvisning under tiden som köpeavtal ingås och bygglov söks. 

Bedömning ur miljömässig dimension  

Mariestads kommun ska främja en miljö- och klimatmässigt hållbar stadsutveckling 
och eftersträvar därför att ny bebyggelse genomförs och driftas på ett miljö- och 
klimateffektivt sätt. Planprogrammet för området ger en inriktning för hur detta kan 
ske.  

Om projektet övertas från Vernum uppfylls en hög ambition inom detta område. Vid 
ett eventuellt anbudsförfarande ska exploatören redovisa hur de omhändertar 
dimensionen. 
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Bedömning ur social dimension 

Mariestads kommun eftersträvar en socialt hållbar stadsutveckling. 

För att uppnå ovanstående ska Ledfyren bebyggas som flerbostadshus där hyresrätt 
varit den tänkta upplåtelseformen. Det utesluter inte att en ny exploatör bygger för 
bostadsrätt eller äganderätt, vilket skulle ge en bra blandning av upplåtelseformer i 
området. Vidare ska gestaltningen skapa en trivsam miljö som främjar trivsel. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Vid försäljning eller upplåtelse av kommunägd mark ska kommunallagens regler om 
krav på god ekonomisk hushållning iakttas. Kommunen ska även iaktta EU:s 
statsstödsregler.   

Vid direktanvisning övertas som grund projekt och villkoren i tidigare köpeavtal av 
den nya exploatören. Vid markanvisningar genom anbud på pris säkerställs 
marknadsmässigt pris genom att den byggherre som lämnat det högsta anbudet, och 
som uppfyller kraven och förutsättningarna enligt anbudsförfrågan i övrigt, tilldelas 
markanvisningen. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.     

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 135/23 

Tjänsteskrivelse kommundirektör, 2023-04-12.  

Tjänsteskrivelse samhällsbyggnadschef, 2023-04-05 

Karta utvisande fastigheten Ledfyren 1 

 

Expedieras till: 
Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 
Planenheten 
Mark- och exploateringsenheten 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 108                                                   Dnr 2022/00270  

Arrende för parkeringsplatser till Cypressen 1 på Nya staden 
1:1 (Bangatan, Bantorget) 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen godkänner upprättat avtal med Helix Bostäder AB med den 
redaktionella ändringens om diskuterades på arbetsutskottets sammanträde. 

Bakgrund 

Helix Bostäder AB (Helix) behöver parkering till sitt hyreshus på Bangatan. Bygglov 
har beräknat en parkeringsplats per lägenhet. Mariestads kommun har i samband 
med bygglovet lovat att lösa parkeringsplatsproblematiken åt Helix. Helix har fått 
bygglov för 57 lägenheter och byggnationen är idag färdigställd och inflyttad.  

Mark- och exploatering har tagit fram ett avtalsförslag för arrende berörande 
parkering för 57 stycken parkeringsplatser. Helix har haft möjlighet att inkomma med 
synpunkter på avtalet. Arrendeområdet avser endast asfalterad yta enligt kartbilaga. 
Kommunen tar ut en avgift per parkeringsplats om 1 400 kr exkl. moms per år. 
Denna avgift uppräknas med KPI med år 2022 (oktober) som bas.  

Parkeringens placering är i nära anslutning till hyreshuset. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Avtalet bedöms inte ha en miljömässig påverkan. 

Bedömning ur social dimension 

Avtalet bedöms inte ha någon social påverkan. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Iordningställandet av parkeringsytan kommer till stor del att finansieras genom årlig 
arrendeavgift. Merparten av parkeringsytan kommer att arrenderas ut till 
hyresbolaget. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 
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Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 178/23 

Tjänsteskrivelse kommundirektör, 2023-04-28 

Tjänsteskrivelse mark- och exploateringsenheten, 2023-04-25 

Avtal 

Karta över arrendeområdet 

 

 

Expedieras till: 
Helix Bostäder AB info@helixab.se 
Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 
Teknisk chef Johan Myhrman 
Mark- och exploateringsenheten, Sara Johansson 
Projektledare, Johanna Karlsson 
Budgetcontroller, Ida Nilsson 
Ekonomicontroller, Camilla Köllerman 

 

mailto:info@helixab.se
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Kommunstyrelsen 

Ks § 109                                                   Dnr 2023/00090  

Tömningsanläggning Sjötorp 

  

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att ge ett igångsättningstillstånd för att anlägga 
tömningsanläggning i Sjötorp. 

2. Kommunstyrelsen godkänner upprättat arrendeavtal med fastighetsägaren. 

3. Kommunstyrelsen godkänner medfinansieringsavtal med Göta Kanalbolaget. 

4. Finansiering av anläggningen sker genom kommunstyrelsens investeringsram 
med 340 000 kronor.  

5. Finansiering av kommunens del i drift och arrende sker under 2023 ur 
kommunstyrelsens medel till förfogande med 33 000 kronor. Från 2024 övergår 
ansvaret för drift och arrende till tekniska nämnden vilket kommer att beaktas i 
kommande budgetarbete. 

Bakgrund 

Det finns ett behov av att skapa en ändamålsenlig hantering av latrin och 
gråvattentömning för husbilar och husvagnar i Sjötorp. Detta till följd av borttagning 
av de gamla toaletterna och att det under högsäsong är stor genomströmning av 
framför allt husbilar på området. En tillfällig lösning under säsongen 2022 
genomfördes av en lokal fastighetsägare. 

Det är av största vikt hitta en hållbar lösning inför starten för säsong 2023. Projektet 
innebär att kommunen arrenderar mark i närhet till den gamla toalettbyggnaden och 
installerar en sluten tank för avloppsvatten och påkoppling till dagvattnet för 
gråvatten. Även en separat slang för färskvatten kommer att installeras.  

Projektet möjliggör också Göta kanalbolagets önskan om att kunna stänga av 
Stenbordsvägen samt möjliggöra bussparkering för anslutningsbussarna till båtarna 
som trafikerar Göta kanal. Detta projekt anläggs och driftas i samarbete med Göta 
kanalbolaget. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Åtgärden minskar sannolikheten att tömning sker i naturen eller direkt i det 
kommunala avloppssystemet, vilket inte är dimensionerat för att hantera kemikalierna 
som tillsätts i latrinerna. Den centrala placeringen i Sjötorp minskar onödigt körande 
för att nå en tömningsstation. 

Bedömning ur social dimension 

Åtgärden bedöms inte ha någon större social betydelse. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Kostnaden bedöms rimlig i förhållande till nyttan. Projektet genomförs i samarbete 
med AB Göta kanalbolaget som bekostar 100 000 kronor av den totala investeringen 
cirka 600 0000 kronor.  

Drift och arrendekostnader fördelas 50/50 och bedöms under 2023 uppgå till 66 000 
kronor, varav 36 000 kronor för arrende och 30 000 kronor för skötsel/tömning. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 131/23 

Tjänsteskrivelse kommundirektör, samhällsbyggandschef, näringslivschef, 2023-02-21 

Karta med beskrivning 

Offert för anläggningen   

Arrendeavtal fastighetsägare 

Avtal Göta Kanalbolaget 

 

Expedieras till: 
Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 
Teknisk chef Johan Myhrman 
Näringslivschef Peter Jonsson 
Projektledare Linus Gradén 
Ekonomicontroller Camilla Källerman 
Budgetcontroller Ida Nilsson 
AB Göta Kanalbolag info@gotakanal.se 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 110                                                   Dnr 2023/00021  

Iordningställande av Bantorget med parkering 

  

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att ge ett igångsättningstillstånd för att iordningställa 
parkering vid Bantorget. 

2. Finansiering sker inom befintlig investeringsram. 

Bakgrund 

Helix fastigheter har under vintern 2023 slutfört byggnation och uppfört en 
hyresfastighet på fastigheten Cypressen 1. I anslutning till fastigheten ligger en 
parkering som kommunen avtalat om att arrendera ut till hyresbolaget. Denna är 
tänkt att iordningställas när byggföretaget flyttat bort sina tillfälliga bodar. Medel för 
detta finns avsatta i kommunstyrelsens exploateringsbudget för 2023. 

Ärendet återremitterades till samhällsbyggnadsförvaltningen för att snabbutreda 
huruvida ett parkeringshus är en bättre lösning på tomten. Snabbutredning kunde 
konstarea att tomten med gällande detaljplan inte medger ett rationellt byggande av 
parkeringshus. I stället förordas att ursprungsplanen att rusta upp befintlig parkering 
fullföljs och ett helhetsgrepp kring av parkering i stadskärnas tas. 

Utföraruppdraget av upprustningen är tänkt att gå till tekniska förvaltningen som på 
uppdrag av Samhällsbyggnadsförvaltningen tagit fram en kalkyl för iordningställande 
utgående från gestaltningen i detaljplanen.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

All byggnation medför påverkan på miljö under utförandet. Färdigställandet av 
platsen innebär dock att grönytor skapas och träd planteras. Dessa bidrar i enlighet 
med planprogrammet till att dämpa buller från järnvägen och som naturlig 
fördröjning av dagvatten. Utformningen av höjden på parkeringsytan bidrar också till 
att hantera stora vattenmängder i samband med skyfall.  

Bedömning ur social dimension 

Åtgärderna för att iordningställa parkeringen kommer medverka till ökad trivsel och 
trygghet på platsen.  
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Kostnaden är beräknad till 1 551 tkr. Finansieringen ryms inom de 2023 års budget 
för Bantorget.  

Marken för parkeringen planeras till största delen arrenderas ut till hyresbolaget, 
vilket kommer ge vissa intäkter. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 136/23 

Tjänsteskrivelse kommundirektör, daterad 2023-04-12. 

Tjänsteskrivelse samhällsbyggnadschef, daterad 2023-04-05 

Bantorget – parkering skiss 

Bantorget – parkering kalkyl 

 

 

Expedieras till: 
Helix fastigheter 
Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 
Teknisk chef Johan Myhrman 
Mark- och exploateringsenheten, Sara Johansson 
Projektledare Johanna Karlsson 
Budgetcontroller Ida Nilsson 
Ekonomicontroller Camilla Källerman 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 111                                                   Dnr 2023/00191  

Diplom för god bebyggelsemiljö 2022 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att diplomet för god bebyggelsemiljö år 2023 tilldelas 
Eva-Lena Sundesjö Johansson och Per-Anders Johansson i Mariestads kommun. 

Diplomet delas ut i samband med nationaldagsfirandet 2023. 

Bakgrund 

Syftet är att inom Mariestads kommun uppmärksamma personer, föreningar, 
organisationer och liknande i deras arbete med goda bebyggelsemiljöer. Diplomet ska 
främja förtjänstfulla insatser där gott hantverk, hållbar utveckling och estetiska 
värden är i fokus samt främja god arkitektur. 

Diplomet kan sökas för förtjänstfulla insatser för god byggnadskultur, 
kunskapshöjande insatser för hållbar utveckling, varsam renovering, restaurering av 
bygg-nad med tidstypiska material och hantverksmässighet samt god samverkan med 
platsens miljö och kulturvärden. 

Diplomets ersättning uppgår till 5 000 kronor.  

Motivering till utnämningen av årets stipendiat lyder: 

Fastighetsägaren har på ett föredömligt sätt arbetat med att restaurera och säkerställa fastighetens 
karaktärsdrag genom att bruka traditionella hantverksmetoder. Fastighetsägare har även visat 
respekt för fastigheten kulturhistoriska värde och kunskap om bevarande av äldre byggnader vid liv. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tillstyrker arbetsutskottets förslag till beslut. 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 130/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-04-10 

Byggchefens tjänsteskrivelse, daterad 2023-03-27     
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Förslag till nomineringar för god bebyggelsemiljö bilaga 1 

Förslag till nomineringar för god bebyggelsemiljö bilaga 2 

 

 
Expedieras till: 
Stipendiaterna (informeras via Pia Ekström) 
Pia Ekström, byggnadschef 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 112                                                   Dnr 2023/00048  

Medborgarförslag om att göra hörntomten Stockholmsvägen - 
Viktoriagatan till permanent parkering i två plan 

  

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen avslår förslaget om att göra hörntomten Stockholmsvägen - 
Viktoriagatan till permanent parkering i två plan då den föreslagna tomten har ett 
bättre användningsområde.  

2. Kommunstyrelsen anser i övrigt frågan besvarad då det redan ligger ett uppdrag 
på samhällsbyggnadsförvaltningen att göra en fördjupad översiktsplan av 
Mariestads tätort och bereda frågan om parkering i flera plan vid Bantorget. 

Bakgrund 

En medborgare har föreslagit att hörntomten Stockholmsvägen-Viktoriagatan görs 
till en permanent parkering i två plan med en lättare och kostnadseffektiv 
utformning. Syftet är att förbättra parkeringssituationen i centrum och i 
förlängningen centrumhandeln. Kommunfullmäktige har i beslut den 30 januari 2023 
överlämnat ärendet till kommunstyrelsen för beredning och beslut. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen har tillsammans med teknisk förvaltning berett 
förslaget.  

Frågan om centrumparkeringens kapacitet idag och i en växande stad är känd av 
förvaltningarna. Så sent som vid kommunstyrelsens arbetsutskotts möte den 8 
februari 2023 fick samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag utreda om det är möjliga 
att bygga parkering i flera plan vid Bantorget. Även inom ramen för den fördjupad 
översiktsplan av Mariestads tätort planeras en mobilitetsutredning genomföras som 
till del omfattar parkeringsfrågan. 

Hörntomten Stockholmsvägen - Viktoriagatan uppfattar förvaltningen syftar på de 
obebyggda kommunalägda tomterna Apeln 3 och 13. I detaljplanen medges idag en 
byggnadshöjd om maximalt 10 meter och användning som omfattar bostäder, 
kontor, service, bio, teater, kyrka, föreningslokaler, restauranger mm. Vidare anges att 
ny bebyggelse ska utformas med putsfasader och att nya byggnader ska anpassas till 
befintliga byggnaders karaktär. Detaljplanens genomförandetid har passerat och den 
är därmed möjlig att ändra. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens uppfattning är att tomterna förvisso skulle kunna 
omplaneras till parkeringsändamål, men att centrala byggrätter för bostadsändamål 
mm också är mycket efterfrågat. Det därför olämpligt att ta denna tomt i anspråk för 
parkeringshus. I stället förordar förvaltningen att behovet kartläggs närmare och 
inom ramen för ett helhetsgrepp kring mobilitets och parkeringslösning för 
stadskärnan, exv. inom ramen för pågående fördjupade översiktsplanering. I 
sammanhanget bör det närmare undersökas om det finns ett kommersiellt intresse att 
bygga och driva ett parkeringshus. 
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Bedömning ur miljömässig dimension 

All nybyggnation innebär en påverkan på miljön. Vad som är rimlig påverkan 

hanteras inom ramen för detaljplaneringen och har inte vidare beretts i detta 

ärende. Ökad tillgång till centrumparkering kan både minska transporter till och 

sökande efter lediga parkeringsplatser, samtidigt som antalet transporter till 

centrum kan öka pga ökad tillgänglighet. 

Bedömning ur social dimension 

Ett levande centrum har en viktig social funktion för kommunens invånare och 

en förutsättning är att det är lätt att ta sig dit. Med kollektivtrafikens 

begränsningar är bilen ännu en förutsättning för många av kommunens invånare 

att ta sig till centrum för jobb, handel och social samvaro. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Parkeringshus är yteffektiva men dyrare per p-plats att uppföra än parkering på 

markplan eller längs gatan. Kommunen avser att vid en ev. byggnation undersöka 

förutsättningen för en kommersiell aktör att bygga och driva ett parkeringshus. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 121/23 

Tjänsteskrivelse, daterad 2023-03-04 

Protokollsutdrag Kf § 5/23 Medborgarförslag 

 

Expedieras till: 
Förslagsställaren 
Kommunfullmäktige (anmäls) 
Tekniska nämnden 
Samhällsbyggnadschefen 
Planchefen 
Tekniska chefen 
Trafikingenjören 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 113                                                   Dnr 2023/00042  

Medborgarförslag om att skapa ett Naturrum på Karlsholme 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget då Karlsholme inte är en 
lämplig plats för ett Naturrum. Framtida utveckling av Karlsholme kommer beredas i 
en uppdaterad hamnplan under 2024. 

Bakgrund 

En invånare i Mariestads kommun har lämnat ett medborgarförslag om Naturrum på 
Karlsholme till kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige har i beslut den 30 januari 
2023 överlämnat ärendet till kommunstyrelsen för beredning och beslut. 

Förslagsställaren föreslår att Jubileumsteatern och Café Holmen på Karlsholme görs 
till en verksamhet där familjer kan uppleva naturen, leka och ha kul. En plats för 
lärande och skapande för att lära sig om naturen och Vänern.  

Vidare föreslås att det kan bli ett Naturum i Jubileumsteatern för att uppmärksamma 
allt från Vänern, Brommö, Sjötorp med Göta kanal och laxtrappa i Gullspång.  

På Café Holmen föreslås att uppmärksamma Birgitta Andersson och hennes rollfigur 
Teskedsgumman i en lekmiljö såväl inne som ute.  

Naturum är varumärkesskyddat av Naturvårdsverket och drivs av Länsstyrelse, 
kommun eller stiftelse.  Ett Naturum ska, enligt kriterier från Naturvårdsverket, i 
första hand ligga i eller i nära anslutning till attraktiva naturområden av högt värde 
för naturvård och friluftsliv, som nationalparker, välbesökta naturreservat och 
nationalstadsparker. Naturum kan i vissa fall även behandla en större trakt, en region, 
ett län eller en naturtyp – men bör ligga nära besöksvärd natur. 

Karlsholme kan inte anses uppfylla kravet ovan. Av den anledningen faller begreppet 
Naturum bort.  

Hyresfastigheterna som omnämns i förslaget är idag uthyrda eller på väg att bli 
uthyrda med inriktning restaurang, café och evenemang. I dagsläget finns av det 
skälet inte utrymme i befintlig planering för medborgarförslagets idéer.  

Området i och runt Karlsholme är redan idag en plats med flera aktivitetsmöjligheter 
såväl för barnfamiljer som andra. För hamnområdet inklusive Karlsholme finns en 
pågående utvecklingsplan och i det sammanhanget finns möjlighet att ta delar av 
medborgarförslaget i beaktande. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Beslutet bedöms inte påverka kommunens ekonomi såvida inte den framtida 
utvecklingsplanen för hamnområdet inklusive Karlsholme tar upp idéerna. 

  



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-05-15 

Sida 34 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Beslutet bedöms påverka den miljömässiga dimensionen, i den händelse att något av 
idéerna förverkligas, genom ingrepp i naturen men också positivt genom att flera av 
idéerna i förslaget uppmuntrar barn och andra att uppleva och lära sig mer om 
naturen. 

Bedömning ur social dimension 

Beslutets konsekvenser ur en social dimension bedöms ha en positiv effekt för 
möjlighet till social samvaro, lek och lärande i de fall något av idéerna i förslagen 
genomförs i fortsatt utveckling. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 150/23 

Tjänsteskrivelse upprättad av kommundirektören, 2023-04-21.  

Tjänsteskrivelse upprättad av näringslivsutvecklare 2023-04-20.  

Medborgarförslag om att skapa ett Naturrum på Karlsholme 

Protokollsutdrag Kf § 3/23 

 

Expedieras till: 
Förslagsställaren 
Kommunfullmäktige (anmälans) 
Samhällbyggnadschef Niklas Brandt 
Näringslivsutvecklare Anna Söderman 
Fastighetschef Joakim Halaby 
Gatuchef Simon Ravik 
Teknisk nämnd 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 114                                                   Dnr 2023/00047  

Medborgarförslag om att bilda ett tillgänglighetsråd 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget om att bilda ett 
tillgänglighetsråd då föreningarna redan har ett forum för att diskutera aktuella 
frågor. 

Bakgrund 

Ett medborgarförslag har 2023-01-19 inkommit gällande att bilda ett 
tillgänglighetsråd. Kommunfullmäktige har i beslut den 30 januari 2023 överlämnat 
ärendet till folkhälsorådet och kommunstyrelsen för beredning och beslut. 

Förlagsgivaren representerar flera föreningar som gemensamt gör en framställan till 
kommunen om att få bilda ett råd där föreningarna kan framföra önskemål. Det 
gäller tillgänglighet till offentliga lokaler, hörselslingor, framkomliga vägar för syn- 
och rörelsehindrade, ledsagning med mera.  

Under den tid då ärendet beretts har folkhälsostrategen blivit inbjuden till möte med 
ett tillgänglighetsråd som föreningarna inrättat i egen regi. Detta råd bedrivs i 
samverkan med studieförbundet ABF. 

Det kan konstateras att det inte finns några hinder för föreningarna i 
tillgänglighetsrådet att framföra sådana önskemål som beskrivs i medborgarförslaget. 
En dialog bör således kunna föras med kommunen i dessa frågor utan att ett 
kommunalt tillgänglighetsråd inrättas.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ärendet bedöms inte få någon konkret påverkan ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Tillgänglighets- och funktionshinderfrågor är av vikt för samtliga av kommunens 
förvaltningar och verksamheter. Av FN:s konvention för personer med 
funktionsnedsättning framgår att alla som arbetar i offentlig sektor har ansvar för att 
genomföra konventionen som framhåller allas rätt till delaktighet i samhället och 
möjlighet till ett självständigt liv. I Mariestads kommuns Strategi för Agenda 2030 
och Folkhälsoplan 2022-2030 framhålls även att alla kommuninvånare ska beredas 
plats och möjlighet till social samvaro för att ge förutsättningar för jämlikhet och god 
livsstil. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ett inrättande av ett kommunalt tillgänglighetsråd skulle innebära ökade kostnader 
för kommunen sett till administration och arvoden. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Förslagsställaren Ola Bergkvist föredrar medborgarförslaget. 

 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau 163/23 

Tjänsteskrivelse kommundirektör, daterad 2023-04-21 

Tjänsteskrivelse stabschef och folkhälsostrateg, daterad 2022-04-21 

Medborgarförslag om att bilda ett tillgänglighetsråd 

Protokollsutdrag Kf § 4/23. 

 

Expedieras till: 
Förslagsställaren 
Kommunfullmäktige (anmäls) 
Stabschef Per Garenius 
Folkhälsostrateg Linnea Wiljén 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 115                                                   Dnr 2022/00459  

Medborgarförslag om att FaR (fysisk aktivitet på recept) ska 
ingå i badhuset 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget med hänvisning till att FaR inte ingår i 
högkostnadsskyddet och därför ska bekostas av receptmottagaren. 

Bakgrund 

En kommuninnevånare föreslår i ett medborgarförslag till kommunfullmäktige att 
FaR (Fysisk aktivitet på Recept) ska ingå på Mariestads badhus. Förslagsställaren 
föreslår att de personer som har fått FaR ska få gratis entré alternativt rabatterad 
entré på badhuset. Kommunfullmäktige har i beslut den 30 januari 2023, § 2, 
överlämnat ärendet till folkhälsorådet och kommunstyrelsen för beredning och 
beslut. 

FaR innebär att vårdgivaren ordinerar patienten någon form av fysisk aktivitet och 
skriver ett recept på det. En individuell insats som ordineras av läkare men bekostas 
av patienten själv eftersom det inte ingår i sjukvårdens högkostnadsskydd. Vissa 
motionsanläggningar och arrangörer ger rabatt om deltagaren har recept på 
aktiviteten. 

1177 skriver bland annat så här om FaR: 

”Vad kostar aktiviteterna? 

Det finns många olika aktiviteter som kan ingå i FaR. Flera av aktiviteterna kan du genomföra 
på egen hand och innebär ingen direkt kostnad för dig. Andra aktiviteter erbjuds av 
motionsanläggningar och föreningar som vanligtvis tar ut en avgift. Denna avgift betalar du själv 
eftersom den inte ingår i hälso- och sjukvårdens högkostnadsskydd.”  

Så här ser kostnaden (entréavgiften) ut på några av länets badhus för den som har 
fått FaR utskrivet: 

 

•  Badhuset Mariestad 60 kronor (ordinarie entrépris) 

•  Odenbadet, Falköping 70 kronor (ordinarie entrépris) 

•  Vilanbadet, Skara  72 kronor (ordinarie entrépris) 

(200 kr/månad för person med FaR) 

• Vara Badhus  70 kronor (ordinarie entrépris) 

• Arena, Skövde  65 kronor (ordinarie entrépris) 
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• Lidköpings Badhus  60 kronor (ordinarie entrépris) 

(12-kort 120kr rabatt, årskort 440kr   
 rabatt för person med FaR) 

• Töreboda Badhus  45 kronor (ordinarie entrépris) 

  

Som det framgår av tabellen så är det endast två badhus av ovanstående som 
rabatterar entrépriset för personer som har ordinerats FaR. Inget av badhusen har fri 
entré för person med FaR.  

FaR ingår inte i högkostnadsskyddet utan betalas själv av mottagaren av receptet. 
Kultur och fritidschefen föreslår därför att kommunstyrelsen avslår 
medborgarförslaget. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Det föreslagna beslutet har ingen ekonomisk påverkan 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Det föreslagna beslutet har ingen miljömässig påverkan. 

Bedömning ur social dimension 

Det föreslagna beslutet har ingen social påverkan. 

Beredningens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Kfb § 11/23 

Kultur- och fritidschefens tjänsteskrivelse 

Medborgarförslag 

Protokollsutdrag Kfb § 11/23 

 

Expedieras till: 
Förslagsställare 
Kommunfullmäktige (anmäls) 
Kultur- och fritidsberedningen (anmäls) 
Kultur- och fritidschef Tomas Ekström 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 116                                                   Dnr 2023/00004  

Förfrågan om kommunalt intresse av att uppföra 
trygghetsbostäder 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen avböjer erbjudandet från KHF Särskilt boende i Mariestad att 
uppföra ett trygghetsboende i centrala Mariestad. 

Bakgrund 

KHF Särskilt boende i Mariestad har inkommit med en förfrågan till kommunen om 
det finns intresse att uppföra ett trygghetsboende i centrala Mariestad. Föreningen 
har sedan tidigare ett sådant boende med 73 lägenheter i Mariestad och har bedömt 
att det finns ett behov av ytterligare med anledning av pågående 
etableringar/expansioner. För att vara aktuellt önskar föreningen kommunal borgen 
och en markanvisning på någon central tomt i Mariestad.  

Ärendet anmäldes till kommunstyrelsen och har beretts av samhällsbyggnads-
förvaltningen med stöd av äldre- och omsorgsförvaltningen och 
ekonomiavdelningen. 

Kommunen ser på kort sikt (till 2030) att behovet av trygghetsboende är täckt.  

Kommunen har i detta läge inget intresse i att ingå ytterligare borgensåtaganden. 
Tidigare sådan åtaganden har ingåtts under andra marknadsförutsättningar. 

Ur ett tomtperspektiv har föreningen föreslagit Apeln 3 e& 13 eller annan lämplig 
central tomt. De föreslagna tomterna skulle sannolikt vara lämpliga för ändamålet 
och det finns även andra tomter som kan var aktuella. Givet att det inte bedöms 
finnas något kortsiktigt behov av bostadstypen eller något kommunalt intresse att 
ingå borgen finns det heller ingen anledning att djupare undersöka en markanvisning. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

All nybyggnation innebär en påverkan på miljön. Vad som är rimlig påverkan 
hanteras inom ramen för detaljplaneringen och har inte vidare beretts i detta ärende. 

Bedömning ur social dimension 

Det ligger i det kommunala grunduppdraget att omhänderta invånarnas behov av 
trygghetsboende. Bedömningen är att Mariestad på kort sikt har täck det behovet.  
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ett kommunalt borgensåtagande och en hyresform där kommunen tecknar ett 
långsiktigt åtagande har för- och nackdelar. Mariestad har sedan tidigare sådana 
åtaganden som ingåtts under ett annat marknadsläge. I detta skede bedöms ytterligare 
borgensåtagande och inte vara önskvärt för kommunen. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 155/23 

Tjänsteskrivelse kommundirektör, 2023-04-21.  

Tjänsteskrivelse samhällsbyggnadschef, 2023-03-04.  

Förfrågan om kommunalt intresse av att uppföra trygghetsbostäder. 

 

Expedieras till: 
KHF särskilt boende jan.wahn@mariestad.se 
Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 
Äldre- och omsorgschef Annelie Åberg 
Ekonomichef Christina Olsson 
Äldre- och omsorgsnämnden 

 

mailto:jan.wahn@mariestad.se
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Kommunstyrelsen 

Ks § 117                                                   Dnr 2016/00420  

Översyn av de lokala ordningsföreskrifterna för Mariestads 
kommun 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

1. Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderade ordningsföreskrifterna för 
Mariestads kommun.  

2. Föreskrifterna träder i kraft från och med 2023-06-01. 

Bakgrund 

Tekniska nämnden har vid tidigare sammanträde (2022-06-14 Tn § 89/22) beslutat 
att godkänna det upprättade förslaget till Lokala ordningsföreskrifter och överlämnat 
dem till Kommunfullmäktige. Kommunstyrelsen återremitterad detta ärende för att 
omformulera paragraf 11b utifrån Länsstyrelsens önskemål (Ksau § 209/22). 

Den 24 februari 2020 antog kommunfullmäktige, efter ett revideringsarbete, nya 
lokala ordningsföreskrifter för Mariestads kommun. Beslutet innebar att vissa 
bestämmelser lades till medan andra ändrades eller behöll sin tidigare utformning.  

Enligt 3 kap. 13 § Ordningslagen (1993:1617) ska en kommuns beslut att anta, ändra 
eller upphäva föreskrifter ska omedelbart anmälas till Länsstyrelsen som därefter har 
att pröva om föreskrifterna strider mot nämnda lag. Om så är fallet kan Länsstyrelsen 
besluta att upphäva föreskrifterna i fråga. 

Kommunfullmäktiges beslut anmäldes aldrig till Länsstyrelsen i Västra Götalands län. 
Den administrativa enheten uppmärksammades på detta den 20 januari 2022 och 
anmälde, med Länsstyrelsens godkännande, föreskrifterna till myndigheten den 25 
januari 2022.  

Länsstyrelsen i Västra Götalands län beslutade den 15 februari 2022 att upphäva 
kommunfullmäktiges beslut att anta 11 b och 19 §§ samt ändra 17 § i de lokala 
ordningsföreskrifterna för Mariestads kommun. Gällande övriga tillägg och ändringar 
hade myndigheten inget att invända. 

De paragrafer Länsstyrelsen beslutade att upphäva reglerar tillstånd till 
högtalarutsändning på Nya Torget i samband med valrörelse (11 b §), upplockning 
efter hundar (17 §) samt tillstånd för att använda pyrotekniska varor (19 §). 

Paragraf 11b är föreslagen att strykas helt av Länsstyrelsen då den ej behövs för att 
upprätthålla den allmänna ordningen på Nya torget och den kan komma i konflikt 
med yttrandefrihetsgrundlagen ovan. Därav kan den ej omformuleras efter 
Länsstyrelsens önskemål utan bör strykas helt.  
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Då det är Polismyndigheten som utfärdar tillståndsbevis för allmän sammankomst 
och är tillsynsansvarig för dessa på offentlig plats och kommunen endast kan yttra sej 
om marken, är ytan ledig så kan kommunen inte neka sökande (Kap 2 § 10). Om 
kommunen skulle neka sökande, vilket § 11b innebär, kommer polisen ändå att 
godkänna detta då det inte anses inkräktar på ordningen på den allmänna platsen 
(Kap 3 § 8).  

Om polismyndigheten gör bedömning att den allmänna ordningen och säkerheten 
inte kan garanteras under en allmän sammankomst har polismyndigheten möjlighet 
att flytta en allmän sammankomst till annan plats.  

Information om ordningslagen  

Kap 2 § 10  

Tillstånd till en allmän sammankomst får vägras endast om det är nödvändigt med 
hänsyn till ordningen eller säkerheten vid sammankomsten eller, som en direkt följd 
av den, i dess omedelbara omgivning eller med hänsyn till trafiken eller för att 
motverka epidemi.  

Tillstånd till en allmän sammankomst eller offentlig tillställning skall vägras, om 
sammankomsten eller tillställningen är avsedd att hållas i ett samlingstält som inte är 
godkänt eller inte får användas enligt vad som sägs i 12 § eller i ett annat tält som inte 
erbjuder betryggande säkerhet mot brand och andra olycksfall. 

Kap 3 § 8 Regeringen eller, efter regeringens bemyndigande, en kommun får meddela 
de ytterligare föreskrifter för kommunen eller del av denna som behövs för att 
upprätthålla den allmänna ordningen på offentlig plats. 

Information om yttrandefrihetsgrundlagen 

§ 11 Det som är avsett att framföras i program eller genom tekniska upptagningar får 
inte först granskas av en myndighet eller ett annat allmänt organ. Det är inte heller 
tillåtet för en myndighet eller ett annat allmänt organ att på grund av innehållet 
förbjuda eller hindra framställning, offentliggörande eller spridning bland 
allmänheten av ett program eller en teknisk upptagning, om åtgärden inte har stöd i 
denna grundlag. Lag (2018:1802). 

13 § Det är inte tillåtet för myndigheter eller andra allmänna organ att på grund av 
innehållet förbjuda eller hindra innehav eller användning av sådana tekniska 
hjälpmedel som behövs för att kunna ta emot program eller för att kunna uppfatta 
innehållet i tekniska upptagningar, om åtgärden inte har stöd i denna grundlag. 
Detsamma gäller förbud mot anläggande av trådnät för sändning av program. Lag 
(2018:1802). 

Tekniska förvaltningen föreslår därmed att nedanstående paragrafer justeras enligt 
följande: 

§ 11 b  Paragrafen stryks (då den strider mot Ordningslagen och kan komma i 
 konflikt med reglerna om yttrandefrihet) 

§ 17  Föroreningar efter hund ska plockas upp inom centrumområdet som  
 är markerat på bilagd karta, samt på offentlig plats i alla 
 bostadsområden som är belägna inom detaljplanerat område.  
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§ 20  Att polistillstånd krävs alltid för användning av fyrverkerier och andra 
 pyrotekniska varor i centrala Mariestads, inom centrumområdet som är 
 markerat på bilagd karta, med undantag för nyårsafton från kl. 23:00 
 och två timmar framåt.  

 Det är alltid förbjudet att använda pyrotekniska varor inom ett avstånd 
 av 100 meter från Mariestads sjukhus och samtliga äldre- och 
 omsorgsboenden inom kommunen.  

Bedömning ur en ekonomisk dimension 

Ärendet bedöms inte ha någon påverkan utifrån denna dimension.  

Bedömning ur en miljömässig dimension 

Ärendet bedöms inte ha någon påverkan utifrån denna dimension.  

Bedömning ur social dimension 

Ärendet bedöms inte ha någon påverkan utifrån denna dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

 

Arbetsutskottet beslutade för egen del enligt följande:  

Kommunstyrelsens arbetsutskott ger kommundirektören i uppdrag att utreda möjligheten om en annan 
ägarform av nya torget inom koncernen 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 149/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, 2023-04-10 

Protokollsutdrag Tn § 43/23 

Förslag till revidering av lokala ordningsföreskrifter, inklusive kartbilaga, avseende 
paragraf 11 b, 17 och 19, Mars 2023. 

Länsstyrelsens beslut. 
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Expedieras till: 
Länsstyrelsen 
Tekniska nämnden 
Publiceras på hemsidan 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 118                                                   Dnr 2023/00215  

Ändringar i reglementet för socialnämnden avseende 
myndighetsutövning för LSS barn och unga 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att i socialnämndens reglemente § 4 ta bort det stycke 
som avser handläggning och verkställighet enligt LSS. 

Bakgrund 

Efter uppdrag från förvaltningschefer inom socialförvaltningen och äldre- och 
omsorgsförvaltningen har socialt ansvarig samordnare gjort en översyn av hur 
uppdraget avseende myndighetsutövning inom Lag (1993:387) om stöd och service 
till vissa funktionshindrade (LSS) barn och unga är utformat. 

Bedömning är att uppdraget avseende LSS-barn rekommenderas att utföras inom 
äldre- och omsorgsförvaltningen och att reglemente avseende socialförvaltningen 
ändras. Genom denna förändring samlas all myndighetsutövning och verkställighet 
inom lagområdet i samma nämnd. En sådan förflyttning ger även LSS-handläggare 
för barn och unga en möjlighet till dagligt kollegialt stöd och erfarenhetsutbyte i 
handläggningsfrågor, samt stöd från biståndschef med sakkunskap i dessa frågor.  

Det finns inga hinder för att samverkan, efter samtycke från den enskilde, fortfarande 
kan ske mellan LSS-handläggare och socialsekreterare på barn- och ungdomsenheten 
i de ärenden som är aktuella på båda enheterna. De övriga skyldigheter som finns 
avseende ärenden som rör barn, exempelvis att beakta barnperspektivet och om 
anmälningsskyldighet regleras i lag och är inte beroende av vart myndighetsövningen 
utförs. 

Bedömning ur miljömässig dimension  

Bedöms ej finnas miljömässig påverkan.  

Bedömning ur social dimension  

En förflyttning av myndighetsutövning LSS barn och unga bedöms ha en positiv 
inverkan för brukarna genom att all myndighetsutövning och verkställighet samlas 
under samma nämnd. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Genom en flytt av myndighetsutövningen LSS-barn kommer posten i budget att 
hamna på Äldre- och omsorgsförvaltningen i stället för Socialförvaltningen. Åtgärden 
i sig bedöms ej medföra någon kostnad 



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-05-15 

Sida 46 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 157/23 

Tjänsteskrivelse upprättad av kommundirektör, daterad2023-04-18.  

Protokollsutdrag Sn § 31/23.  

Tjänsteskrivelse kvalificerad utredare, daterad 2023-02-02 

 

Expedieras till: 
Socialnämnden 
Socialchef Anitta Into 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 119                                                   Dnr 2023/00100  

Förlängning av överenskommelsen av in- och utskrivning inom 
sluten hälso- och sjukvård 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen ställer sig bakom förlängning av överenskommelse mellan Västra 
Götalands kommuner och Västra Götalandsregionen om samverkan vid in- och 
utskrivning från sluten hälso- och sjukvård till och med 2024-12-31. 

Bakgrund 

Överenskommelsen om in- och utskrivning från sluten hälso- och sjukvård är ett 
underavtal till hälso- och sjukvårdsavtalet, vilket innebär att om hälso- och 
sjukvårdsavtalet förändras eller sägs upp, sägs även överenskommelsen upp. Då 
beslutsprocessen för hälso- och sjukvårdsavtalet fortfarande pågår och nuvarande 
avtal förlängts behöver överenskommelsen förlängas då den saknar reglering kring 
automatisk förlängning. Överenskommelsen förlängs t.o.m. 2024-12-31 och 
förhållanden kring uppsägning och upphörande av överenskommelsen har anpassats 
efter riktlinjen för gemensamma styrdokument som upprättas mellan kommunerna i 
Västra Götaland och Västra Götalandsregionen inom hälsa, vård och omsorg. 
Tidigare hänvisning till utvärdering inför ställningstagande om ny överenskommelse 
har tagits bort då utvärdering genomfördes 2021. Tidigare reglering kring stegvis 
förändrat kommunalt betalningsansvar för enskilda som vårdas inom sluten 
psykiatrisk vård och som omfattas av denna överenskommelse har tagits bort. Från 
och med 2020-04-01 regleras betalningsansvaret på samma sätt oavsett om den 
enskilde vårdats i psykiatrisk eller somatisk vård. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

En effektiv koordinerad övergång mellan slutenvård och öppenvård kan bidra till att 
minska sjukvårdens klimatavtryck och dess miljömässiga fotavtryck genom minskad 
resursanvändning, färre transporter och ökad användning av digitala lösningar. 

Bedömning ur social dimension 

Syftet med samverkansavtalet för in- och utskrivning inom hälso- och sjukvård har 
en viktig social dimension. En sömlös övergång mellan slutenvård och öppenvård 
kan bidra till att förbättra patienternas hälsa och livskvalitet samt främja social 
inkludering och delaktighet. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Genom att säkerställa en sömlös övergång mellan slutenvård och öppenvård kan 
kommunen undvika onödiga vårdkostnader. Genom att främja samverkan mellan 
vårdgivare kan kommunen hjälpa till att säkerställa att patienter får rätt vård och 
omsorg vid rätt tidpunkt. Detta kan bidra till en mer effektiv användning av 
kommunens resurser, inklusive personal och utrustning. En sömlös övergång mellan 
slutenvård och öppenvård kan också minska behovet av socialtjänstinsatser för 
patienter som är i behov av stöd efter sjukhusvistelser. Genom att säkerställa att 
patienter får rätt vård och stöd efter utskrivning kan kommunen undvika kostsamma 
socialtjänstinsatser. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 158/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-04-18 

Protokollsutdrag äldre- och omsorgsnämnden § 26/23 

Protokollsutdrag Skaraborgs kommunalförbund § 8/23 

Protokoll VästKom 2022-12-06 

Tjänsteutlåtande VästKom, 2022-11-29 

Överenskommelse mellan Västra Götalands kommuner och Västra 
Götalandsregionen om samverkan vid in- och utskrivning från sluten hälso- och 
sjukvård. 

 

Expedieras till: 
Skaraborgs kommunalförbund 
Västkom 
Äldre- och omsorgsnämnden 
Äldre- och omsorgschef Annelie Åberg 
Avdelningschef Pia Stenlund 
Avdelningschef Anette Karlsson 
Avdelningschef Selma Bandic 
Biståndschef Agneta Rönnqvist 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 120                                                   Dnr 2023/00136  

Kulturstrategi Västra Götaland och regional kulturplan 2024-
2027 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att yttra sig över kulturstrategi Västra Götaland och 
regional kulturplan 2024–2027 i enlighet med upprättat förslag av kultur och 
fritidschefen. 

Bakgrund 

Kulturnämnden i Västra Götalandsregionen har upprättat förslag till kulturstrategi 
Västra Götaland och regional kulturplan 2024–2027.  

Mariestads kommun har beretts möjlighet att yttra sig över förslaget. 

Kulturstrategin för Västra Götaland har remitterats till regionens samtliga 
kommuner. Det är ett omfattande, 47 sidor långt dokument som i stora delar känns 
spretigt och med ett flertal upprepningar.  

Dokumentet är i huvudsak indelat i två huvudkapitel; Förutsättningar för 
kulturstrategin samt Kulturstrategins mål och prioriteringar. Dessa två kapitel 
efterföljs av en redovisning av Kulturplan 2024-2027, vilket i princip är en 
uppräkning och katalogisering av de olika scenkonsterna och en redovisning av 
regionens musei- och biblioteksverksamhet.  

Dokumentet avslutas med kapitlet Kulturens samspel med andra sektorer vilket 
innefattar en redovisning av den regionala utvecklingsstrategin för Västra Götaland 
(RUS), det regionala trafikförsörjningsprogrammet 2021-2025 samt Strategi för 
omställning av hälso- och sjukvården i Västra Götalandsregionen 2023-2027. 

Kultur och fritidschefen har upprättat förslag till yttrande över kulturstrategi Västra 
Götaland och regional kulturplan 2024–2027. Yttrandet fokuserar främst på kapitlet 
Kulturstrategins mål och prioriteringar samt de underliggande utvecklingsområdena. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      
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Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 160/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-04-24 

Kultur och fritidschefens tjänsteskrivelse, daterad 2023-04-11 

Bilaga: Förslag till yttrande över kulturstrategi Västra Götaland och regional 
kulturplan 2024–2027 

Remiss- Kulturstrategi Västra Götaland och regional kulturplan 024-2027 

 

Expedieras till: 
Västra Götalandsregionen regionstyrelsen@vgregion.se (ange RS 2023-01333) 

 

 

mailto:regionstyrelsen@vgregion.se
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Kommunstyrelsen 

Ks § 121                                                   Dnr 2023/00147  

Finansiering av nationaldagsfirande 2023 

  

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att finansiera nationaldagsfirandet 2023 med 35 000 
kronor.  

2. Kostnaden finansieras ur kommunstyrelsens medel till förfogande. 

3. Resterande kostnad på 35 000 kronor finansieras via kultur- och 
fritidsavdelningens budget. 

Bakgrund 

Firandet av Sveriges nationaldag planeras och genomförs av kultur- och 
fritidsavdelningen. Mellan 1 500 - 2 000 personer besöker årligen Marieholm och 
Vadsbo museum under nationaldagen.  

I nationaldagsfirandet ingår medborgarceremoni, stipendieutdelningar, tal, 
uppträdanden på scen och olika aktiviteter. De största kostnadsposterna är hyra av 
scen, ljud och residenset Marieholm. Vadsbo museum ansvarar för marknaden, 
utställningar och övriga aktiviteter under nationaldagen. För 2022 års 
nationaldagsfirande uppgick kostnaderna till 63 600 kronor vilket finansierades ur 
budgeten för allmänkultur och Vadsbo museum. 

Kostnaden för årets nationaldagsfirande exklusive extra aktiviteter och 
personalkostnader beräknas uppgå till 70 600 kronor enligt bifogad sammanställning.  

Kultur och fritidsavdelningen äskar därför en finansiering på 70 000 kronor för 
genomförandet av nationaldagsfirandet. Kostnaden föreslås finansieras ur 
kommunstyrelsen medel till förfogande. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Den ökade kostnaden för nationaldagsfirandet och medborgarceremonin minskar 
kultur- och fritidsavdelningens resurser för årliga kulturaktiviteter och bidragsstöd. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Det föreslagna beslutet har ingen miljömässig påverkan. 

Bedömning ur social dimension 

Det föreslagna beslutet har ingen social påverkan. 
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Beredningens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Kfb § 9/23 

Kultursamordnarens tjänsteskrivelse, daterad 2023-03-06    

Bilaga 1 - Kostnadsredovisning för firandet av Sveriges nationaldag 2022 

Bilaga 2 - Beräknade kostnader för nationaldagsfirandet 2023 

 

Expedieras till: 
Kultur- och fritidschef Tomas Ekström 
Kultur- och fritidssamordnare Martin Hermansson 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 122                                                   Dnr 2023/00209  

Årsredovisning 2022 för Tolkförmedling Väst 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2022 och beslutar att bevilja 
ansvarsfrihet för direktionen och de enskilda ledamöterna i direktionen för 
Tolkförmedling Väst för verksamhetsåret 2022. 

Jäv 

Janne Jansson (S), Richard Thorell (M) och Marie Engström Rosengren (V) anmäler 
jäv och deltar inte i beredning och beslut av ärendet. 

Bakgrund 

Tolkförmedling Väst är ett kommunalförbund som, genom att bedriva språktolk- 
och översättningsförmedling, har i uppdrag att tillgodose behovet av språktolkning 
och översättning till dess medlemmar. Förmedlingsarbetet består av plats- och 
distanstolkning samt meddelarservice och översättning av text.  

Revisorerna för Tolkförmedling Väst har granskat den verksamhet som bedrivits i 
kommunalförbundet av dess direktion under år 2022.  

Direktionen ansvarar för att verksamheten bedrivs enligt gällande mål, beslut och 
riktlinjer samt de lagar och föreskrifter som finns för verksamheten. Direktionen 
ansvarar också för att det finns en tillräcklig intern kontroll i verksamheten. 

Revisorerna ansvarar för att granska verksamhet, intern kontroll och räkenskaper 
samt pröva om verksamheten har bedrivit enligt de uppdrag, mål, lagar och 
föreskrifter som gäller för verksamheten. 

Granskningen har utförts enligt kommunallagen, god revisionssed i kommunal 
verksamhet, förbundsordningen samt revisionsreglementet. Granskningen har 
genomförts med den inriktning och omfattning som behövs för att ge rimlig grund 
för bedömning och ansvarsprövning. 

Revisorerna bedömer sammantaget att direktionen i Tolkförmedling Väst har 
bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt sätt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt. 

Revisorerna bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande, att 
direktionens interna kontroll varit tillräcklig och att resultatet enligt årsredovisningen 
är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som direktionen uppställt. 

Revisorerna tillstyrker att ansvarsfrihet beviljas för direktionen samt för de enskilda 
ledamöterna i direktionen. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur denna dimension.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur denna dimension.  

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur denna dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 168/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-04-18 

Årsredovisning för Tolkförmedling Väst år 2022 

Protokollsutdrag från direktionen, § 508 - Årsredovisning 2022 

Internkontrollrapport för Tolkförmedling Väst 2022 

Revisionsrapport – Granskning av årsredovisning 2022 

Revisionsberättelse för år 2022 

Förbundsordning 

Förbundsdirektörens tjänsteutlåtande daterad 2023-03-31 

 

 

Expedieras till: 
Tolkförmedling Väst kansli@tolkformedlingvast.se 

 

mailto:kontakt@tolkformedlingvast.se
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Kommunstyrelsen 

Ks § 123                                                   Dnr 2023/00214  

Kultur- och ungdomsstipendiet 2023 

  

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att kulturstipendiet för 2023 tilldelas Elisabeth 
Göthberg och Ulla-Britt Westelius.  

2. Kommunstyrelsen beslutar att ungdomskulturstipendiet för 2023 tilldelas Emil 
Hammer.  

3. Stipendierna delas ut i samband med nationaldagsfirandet. 

Bakgrund 

Mariestads kommun delar årligen ut ett kulturstipendium och ett 
ungdomskulturstipendium som belöning för eller som stöd till utövare inom 
litteratur, musik, dans, konst, teater, fotokonst, konsthantverk eller därmed 
jämförbara områden av kulturell verksamhet. Utdelning sker på Sveriges nationaldag 
den 6 juni på Marieholm. 

Kommunstyrelsen beslutade 2021-12-20 att överlämna ansvaret att föreslå mottagare 
av kultur- och ungdomskulturstipendiet till Kulturallians Mariestad från och med år 
2022.  

Kulturallians Mariestad har lämnat följande förslag på mottagare av kultur och 
ungdomskultur-stipendiater:  

• kulturstipendiet Elisabeth Göthberg och Ulla-Britt Westelius för mångåriga 
insatser för kulturlivet i Mariestad.  

• ungdomskulturstipendiet föreslår Kulturallians Mariestad Emil Hammer, som 
uppmuntran för fortsatt musicerande. 

 

Kulturstipendiets ersättning uppgår till 5 000 kronor och ungdomskulturstipendiet 
ersättning uppgår till 1000 kronor. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Bedöms inte att ha någon ekonomisk påverkan. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Bedöms inte att ha någon miljömässig påverkan. 
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Bedömning ur social dimension 

Bedöms inte att ha någon social påverkan. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 161/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-04-24. 

Kultursamordnarens tjänsteskrivelse, daterad 2023-04-05. 

Bilaga 1 Kulturallians Mariestads prioriteringar 

Bilaga 2 Allmänhetens nomineringar för kultur- och ungdomskulturstipendiet 2023 

Bilaga 3 regelverk för kultur och ungdomskulturstipendium 

Bilaga 4 Tidigare kultur- och ungdomskulturstipendiater 

 

Expedieras till: 
Kultursamordnare Martin Hermansson 
Stipendiaterna (informeras via Martin Hermansson) 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 124                                                   Dnr 2023/00210  

Årsredovisning Avfall och Återvinning Skaraborg 2022 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning för 2022 och beslutar att bevilja 
ansvarsfrihet för direktionen och de enskilda ledamöterna i direktionen för Avfall 
och Återvinning Skaraborg för verksamhetsåret 2022. 

Jäv  

Janne Jansson (S) och Sven-Inge Eriksson (KD) anmäler jäv och deltar inte i 
beredning och beslut av ärendet 

Bakgrund 

Avfall och Återvinning Skaraborg (AÅS) är ett kommunalförbund som ansvarar för 
den kommunala renhållningsskyldigheten i de 13 medlemskommunerna Falköping, 
Gullspång, Hjo, Karlsborg, Mariestad, Skövde, Skara, Tibro, Töreboda, Essunga, 
Grästorp, Götene och Vara. 

Direktionen i AÅS ansvarar för att verksamheten bedrivs enligt gällande mål, beslut 
och riktlinjer samt de lagar och föreskrifter som gäller för verksamheten. De ansvarar 
också för att det finns en tillräcklig intern kontroll.  

Revisorerna har granskat redovisning och förvaltning för år 2022 i enlighet med 
kommunallagen och god revisionssed. Utifrån granskningen gör revisorerna gör 
följande bedömning: 

- att direktionen i förbundet, i allt väsentligt har bedrivit verksamheten på ett 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. 

- att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande. 

- att direktionens interna kontroll, i allt väsentligt har varit tillräcklig. 

- att resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de finansiella mål som 
direktionen uppställt.  

Avseende de verksamhetsmässiga mål för god ekonomisk hushållning är revisorernas 
bedömning att målet inte uppfylls och att det krävs fortsatt utveckling avseende 
målformulering och mätbarhet. 

Revisorerna tillstyrker att direktionen och enskilda ledamöter i detta organ beviljas 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022 och att årsredovisningen för år 2022 
godkänns. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ärendet bedöms inte ha någon påverkan ur denna dimension.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ärendet bedöms inte ha någon påverkan ur denna dimension.  

Bedömning ur social dimension 

Ärendet bedöms inte ha någon påverkan ur denna dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 169/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, 2023-04-19. 

Årsredovisning 2022 för Avfall och Återvinning Skaraborg. 

Protokoll från direktionen för Avfall och Återvinning Skaraborg 2023-03-27. 

Revisionsberättelse för år 2022 för Avfall och Återvinning Skaraborg.  

Granskningsrapport för år 2022 för Avfall och Återvinning Skaraborg. 

 

 

 
Expedieras till: 
Avfall och återvinning Skaraborg info@avfallskaraborg.se 

 

mailto:info@avfallskaraborg.se
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Kommunstyrelsen 

Ks § 125                                                   Dnr 2023/00211  

Årsredovisning Räddningstjänsten Östra Skaraborg 2022 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige godkänner årsredovisningen 2022 för Räddningstjänsten Östra 
Skaraborg och beslutar att bevilja ansvarsfrihet för direktionen och de enskilda 
ledamöterna i direktionen för Räddningstjänsten Östra Skaraborg för 
verksamhetsåret 2022. 

Jäv 

Anders Bredelius (M) anmäler jäv och deltar inte i beredning och beslut av ärendet. 

Bakgrund 

Direktionen inom Räddningstjänsten Östra Skaraborg har upprättat årsredovisning 
för år 2022. Direktionen har ansvaret för att verksamheten bedrivs i enlighet med 
gällande mål, beslut och riktlinjer samt de föreskrifter som gäller för verksamheten. 
De ansvarar även för att det finns en tillräcklig intern kontroll. 

Revisorernas ansvar är att granska verksamhet, intern kontroll och räkenskaper och 
pröva om verksamheten bedrivits enligt de uppdrag, mål och föreskrifter som gäller 
för verksamheten.  

Revisorerna inom kommunalförbundet har granskat redovisning och förvaltning för 
2022 i enlighet med kommunallagen och god revisionssed. Revisorerna bedömer 
sammantaget att:  

• kommunalförbundet i allt väsentligt har bedrivit verksamheten på ett 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt.  

• räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande. 

• direktionens interna kontroll, i allt väsentligt har varit tillräcklig. 

• resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de finansiella mål som 
direktionen uppställt. Bedömningen avseende förbundets 
verksamhetsmässiga mål för god ekonomisk hushållning är att målen inte 
uppfylls fullt ut.  

Revisorerna tillstyrker dock att:  

• Förbundsdirektionen och de enskilda förtroendevalda i detta organ beviljas 
ansvarsfrihet.  

• Kommunalförbundet Räddningstjänsten Östra Skaraborgs årsredovisning för 
2021 godkänns.  
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Ekonomisk dimension 

Ärendet bedöms inte ha någon påverkan utifrån denna dimension.  

Miljömässig dimension 

Ärendet bedöms inte ha någon påverkan utifrån denna dimension.  

Social dimension 

Ärendet bedöms inte ha någon påverkan utifrån denna dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 169/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-04-19 

Årsredovisning 2022 för Räddningstjänsten Östra Skaraborg 

Revisionsberättelse 2022 

Granskningsrapport för årsredovisning 2022 

Uttalande från ledningen Räddningstjänsten Östra Skaraborg 2023-03-30 

Protokollsutdrag från sammanträde med direktionen för Räddningstjänsten Östra 
Skaraborg 2022-03-06, § 8 

 

Expedierats till: 
Räddningstjänsten Skaraborg raddningstjansten@rtjskaraborg.se 

 

mailto:raddningstjansten@rtos.se
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Kommunstyrelsen 

Ks § 126                                                   Dnr 2023/00093  

Inspirationspriset 2023 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att inspirationspriset för 2023 tilldelas Lars Arvidsson för 
sitt arbete med industriell förnyelse. 

Bakgrund 

I samband med att Mariestad firade 425 års jubileum år 2008 delades 
Inspirationspriset ut för första gången. Priset är ett led i arbetet med att stärka 
Mariestad som en ort för kreativitet och inspiration. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2009 att Inspirationspriset ska delas ut 
årligen i samband med nationaldagsfirandet den 6 juni samt att kommunstyrelsens 
arbetsutskott ska utgöra jury för priset. Den sammanlagda prissumman uppgår till 5 
000 kronor och finansieras med medel från kommunikationsenheten. 

Avsikten är att inspirationspriset ska delas ut till en eller flera personer som har: 

• Bidragit till att stimulera kreativitet. 

• Vågat tänka nytt och utmanat invanda mönster. 

• Uppmuntrat och inspirerat till positiva och nyskapande tankar eller 
handlingar i Mariestad. 

Invånarna i Mariestad har haft möjlighet att nominera till Inspirationspriset 2023. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott behandlar nomineringarna och enas om 
pristagaren. Förslagen presenteras på sammanträdet.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Bedöms inte att ha någon ekonomisk påverkan. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Bedöms inte att ha någon miljömässig påverkan. 

Bedömning ur social dimension 

Bedöms inte att ha någon social påverkan. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 
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Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 139/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, 2023-04-12 

Stabschefens och kommunikatörens tjänsteskrivelse, 2023-04-11 

 

 

Expedieras till: 
Stipendiat (informeras via kommunikationsenheten) 
Kultursamordnare 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 127                                                   Dnr 2023/00173  

Årsredovisning 2022, Skaraborgs Kommunalförbund 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige godkänner årsredovisningen 2022 för Skaraborgs 
kommunalförbund och beslutar att bevilja ansvarsfrihet för direktionen och de 
enskilda ledamöterna i direktionen för Skaraborgs kommunalförbund för 
verksamhetsåret 2022. 

Jäv 

Johan Abrahamsson (M) och Janne Jansson (S) anmäler jäv och deltar inte i 
beredning och beslut av ärendet 

Bakgrund 

Från och med hösten 2019 gick Skaraborgs kommunalförbund från att vara ett 
kommunalförbund med fullmäktige, till att vara ett kommunalförbund med 
direktion. Direktionen består av kommunalråden från Skaraborgs femton kommuner 
samt ersättare, det vill säga kommunernas oppositionsråd. Tidigare var det 
förbundets fullmäktige som slutligen godkände årsredovisningen, men med den nya 
organisationen tar direktionen det beslutet och överlämnar den sedan till 
medlemskommunerna.  

Skaraborgs kommunalförbund godkände årsredovisningen för år 2022 vid sitt 
direktionsmöte den 9 mars 2023 och beslutade att överlämna den till revisorerna för 
granskning, och därefter till medlemskommunernas fullmäktige. 

Årsredovisningen innehåller förvaltnings- och verksamhetsberättelse, redovisning av 
räkenskaperna för året i en resultat- och balansräkning, kassaflödesanalys samt noter 
till. Verksamheten har under året varit omfattande och förbundet bedriver och är 
delaktig i flera projekt och verksamhetsutvecklingsuppdrag åt medlemskommunerna. 
Den ekonomiska verksamheten uppvisar ett positivt resultat om 46 (178) tkr.  

Revisorerna har granskat den verksamhet som bedrivits i kommunalförbundet under 
år 2022. Granskningen har utförts enligt kommunallagen och god revisionssed i 
kommunal verksamhet. Granskningen har genomförts med den inriktning och 
omfattning som behövs för att ge rimlig grund för bedömning och ansvarsprövning.  

Revisorerna bedömer sammantaget att direktionen i Skaraborgs kommunalförbund: 

- i allt väsentligt har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. 

- att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande. 

- att direktionens interna kontroll varit tillräcklig. 
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- att resultatet i årsredovisningen är förenligt med de mål och uppdrag som 
gäller för förbundet. 

Med utgångspunkt i ovanstående tillstyrker revisorerna att direktionen och enskilda 
ledamöter i detta organ beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022 och att 
årsredovisningen för år 2022 godkänns. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen kommentar.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen kommentar.  

Bedömning ur social dimension 

Ingen kommentar. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag § 139/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-04-10 

Årsredovisning 2022 för Skaraborgs kommunalförbund  

Granskningsrapport från PwC – Årsredovisning 2022 för Skaraborgs 
kommunalförbund  

Revisorernas revisionsberättelse för år 2022 daterad 2023-03-15 

Protokoll från direktionen i Skaraborgs kommunalförbund 2023-03-09, § 16  

Ny förbundsordning 2019-05-24 

 

Expedieras till: 
Skaraborgs kommunalförbund info@skaraborg.se 

 

 



 

Kommunstyrelsen 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-05-15 

Sida 65 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsen 

Ks § 128                                                   Dnr 2023/00196  

Årsredovisning och hemställan om ansvarsfrihet 
Samordningsförbundet Skaraborg 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2022 och beslutar att bevilja 
ansvarsfrihet för ledamöterna i förbundsstyrelsen för Samordningsförbundet 
Skaraborg för verksamhetsåret 2022. 

Jäv  

Marie Engström Rosengren (V), Sebastian Ekeroth Clausson (S) och Anette 
Karlsson (M) anmäler jäv och deltar inte i beredning och beslut av ärendet. 

Bakgrund 

Samordningsförbundet startade sin verksamhet januari 2021 och är ett resultat av 
sammanslagning av de tre tidigare förbunden Samordningsförbundet Norra, Västra 
och Östra Samordningsförbundet. Samverkande parter är kommunerna Essunga, 
Falköping, Gullspång, Götene, Hjo, Karlsborg, Lidköping, Mariestad, Skara, Skövde, 
Tibro, Tidaholm, Töreboda och Vara samt Försäkringskassan, Arbetsförmedlingen 
och Västra Götalandsregionen. 

Styrelsen för Samordningsförbundet godkände årsredovisningen vid sitt 
sammanträde den 21 februari 2023. 

Revisorerna för Samordningsförbundet Skaraborg har granskat årsredovisning, 
räkenskaper samt förbundsstyrelsens förvaltning för verksamhetsåret 2022. 

Revisorerna bedömer sammantaget att styrelsen i Samordningsförbundet Skaraborg: 

- -har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk 
synpunkt tillfredsställande sätt samt att den interna kontrollen har varit 
tillräcklig. 

- -att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande och att årsredovisningen har 
upprättats i enlighet med tillämpliga delar av lagen om kommunal redovisning 
och god redovisningssed. 

- -att resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de finansiella mål och 
verksamhetsmål som är uppställda.  

Revisorerna tillstyrker att styrelsens ledamöter beviljas ansvarsfrihet för 
räkenskapsåret 2022. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen kommentar.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen kommentar.  

Bedömning ur social dimension 

Ingen kommentar. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 142/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, 2023-04-10.  

Protokollsutdrag styrelsen för samordningsförbundet Skaraborg 2023-02-21 § 8 (a). 

Årsredovisning för Samordningsförbundet Skaraborg 2022. 

Revisionsberättelse för år 2022 för Samordningsförbundet Skaraborg, daterad  
2023-03-28. 

Granskning av årsredovisning och internkontroll 2022 inom samordningsförbundet 
Skaraborg, upprättad av KPMG 2023-03-17. 

 

 
Expedieras till: 

Samordningsförbundet Skaraborg info@samskaraborg.se  

 

mailto:info@samskaraborg.se
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Kommunstyrelsen 

Ks § 129                                                   Dnr 2022/00344  

Partistöd till Vänsterpartiet 2023 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att bevilja Vänsterpartiet partistöd för 2023. 

Bakgrund 

Enligt kommunallagens 4 kap 29-32 §§ ska partier som erhåller partistöd årligen 
redovisa att stödet använts för sitt ändamål. Redovisningen ska avse perioden 1 
januari-31 december och ges in till fullmäktige senast sex månader efter 
redovisningsperiodens utgång. Redovisningen av hur partistödet har använts ska 
även granskas. Partierna utser själv sin granskare. Granskaren ska upprätta en 
granskningsrapport med ett intyg om att redovisningen ger en rättvisande bild av hur 
partistödet har använts. 

Fullmäktige ska årligen fatta beslut om utbetalning av stödet. 

Kommunfullmäktige i Mariestad antog den 25 februari 2019 ett reglemente med 
regler för partistöd i Mariestads kommun. Bakgrund till reglementet är att förtydliga 
rutinerna och hanteringen kring partistöd.  

Enligt reglementet ska partierna i fullmäktige lämna in den skriftliga redovisningen av 
hur stödet har använts föregående år (inklusive granskningsrapport med intyg) i 
samband med rekvisitionen av partistödet. Redovisning och granskningsintyget ska 
inkomma till kommunstyrelsen senast den 30 juni innevarande år för att underställas 
fullmäktige för beslut. 

Vänsterpartiet (V) har den 11 april 2023 inkommit med begäran om partistöd för 
innevarande år. Ansökan omfattar även redovisning av hur partistödet använts 
föregående år samt granskningsintyg.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ärendet förväntas inte inverka vare sig positivt eller negativt på invånarnas och 
kommunens miljömässiga förhållande. 

Bedömning ur social dimension 

Ärendet förväntas inte inverka vare sig positivt eller negativt på invånarnas sociala 
relation mellan varandra och kommunens verksamheter.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ärendet förväntas inte inverka vare sig positivt eller negativt på invånarnas och 
kommunens ekonomiska situation. 
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Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.     

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 166/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse  

Stabschefens och utredarens tjänsteskrivelse, daterad 2023-04-20 

Begäran om partistöd från Vänsterpartiet, 2023-04-11 

 

Expedieras till: 
Vänsterpartiets gruppledare 
Administrativa enheten för hantering hos ekonomiavdelningen 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 130                                                   Dnr 2023/00111  

Arbetsordning för kommunfullmäktige - revidering 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att anta det reviderade förslaget till arbetsordning för 
kommunfullmäktige med den ändringen att annonsering av sammanträdena för 
kommunfullmäktige fortsatt ska annonseras i lokaltidningen. 

Bakgrund 

Den administrativa enheten har fått i uppdrag att upprätta förslag till revidering av 
arbetsordning för kommunfullmäktige. Det förslag som upprättats innehåller såväl 
tillägg och ändringar som rent redaktionella förtydliganden. Revideringen innebär 
bland annat: 

• Förtydligande av vice ordförandenas uppgifter 

• Förtydligande gällande upphörande av uppdrag på grund av valbarhetshinder 

• Att kravet på egenhändigt undertecknande av interpellationer, motioner och 
medborgarförslag tas bort 

Ett annat förslag är att ta bort kravet på annonsering av fullmäktiges sammanträden i 
lokaltidningen. Annonsering i lokaltidning uppgår till en kostnad om cirka 80 000 
kronor per mandatperiod. De lagstadgade kraven på kungörelse och tillkännagivande 
av fullmäktiges sammanträde uppfylls redan genom att tiderna för samtliga 
sammanträden, med tillhörande dagordning och handlingar, publiceras på 
kommunens webbplats. 

Revideringen har skett med ett visst stöd av den mall för arbetsordningar för 
kommunfullmäktige som tagits fram av Sveriges Kommuner och Regioner. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Revideringen bedöms inte få någon märkbar påverkan ur den miljömässiga 
dimensionen. 

Bedömning ur social dimension 

En tydlig arbetsordning underlättar fullmäktiges arbete och skapar en förutsebarhet 
hos såväl ledamöter som allmänheten. Detta kan bidra till ett ökat förtroende för 
kommunfullmäktige. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Om kravet på annonsering i lokaltidning tas bort innebär det minskade kostnader för 
Mariestads kommun. 
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Arbetsutskottets förslag 

I förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott om reviderad arbetsordning för 
kommunfullmäktige har förslag om annonsering av sammanträden i ortstidningen strukits. 

Förslaget överensstämmer i övrigt med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Marie Engström Rosengren (V) yrkar att annonsering av sammanträdena för 
kommunfullmäktige fortsatt ska annonseras i lokaltidningen. Ändringen innebär följande 

§ 11 Annonsering av sammanträden: 

Lägg ill tidigare struken mening: ”Fullmäktige beslutar särskilt om i vilken eller vilka 
ortstidningar som annonsering om fullmäktige ska ske”. 

 

§ 13 tillägg: 

”… i annons och på webbplats…” 

 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp Marie Engström Rosengrens (V) 
ändringsyrkanden och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med den föreslagna 
ändringen. Kommunstyrelsen beslutar i övrigt att föreslå kommunfullmäktige att anta det 
reviderade förslaget.      

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 164/23 

Tjänsteskrivelse kommundirektör, daterad 2023-04-21 

Tjänsteskrivelse stabschef och utredare, daterad 2023-04-20 

Arbetsordning för kommunfullmäktige – reviderat förslag 

 

Expedieras till: 
Fullmäktiges sekreterare 
Administrativ koordinator 
Stabschef 
Administrativ chef 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 131                                                   Dnr 2023/00034  

Reglemente för kommunrevisionen - revidering 

  

Kommunstyrelsens förslag till beslut i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att fastställa reviderat reglemente för 
kommunrevisionen. 

Bakgrund 

Kommunrevisionen har inkommit med ett reviderat förslag till reglemente för 
kommunrevisionen. Revidering av reglementet genomfördes senast 2013. 

Utöver språkliga ändringar föreslås även följande förtydliganden och ändringar: 

• Förtydligande om att revisionens ordförande representerar den politiska 
oppositionen. 

• Förslag om att revisionsberättelsen ska överlämnas till kommunfullmäktige 
senast tio dagar innan det sammanträde under vilket ansvarsprövningen 
behandlas. I dagsläget ska överlämning ske 30 dagar i förväg. 

• Lekmannarevisorernas granskningsrapporter ska enligt förslaget överlämnas 
till respektive bolag och till kommunfullmäktige för kännedom i samband 
med revisionsberättelsen varje år. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Revideringen bedöms inte få någon påverkan ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Revideringen bedöms inte få någon påverkan ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Revideringen bedöms inte få någon påverkan ur ekonomisk dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunstyrelsens beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget.      
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Underlag för beslut 

Protokollsutdrag Ksau § 43/23 

Tjänsteskrivelse: Reglemente för kommunrevisionen – revidering 

Förslag: Reglemente för kommunrevisionen 

Gällande reglemente för kommunrevisionen 

 

Expedieras till: 
Kommunfullmäktiges presidium 
Kommunrevisionen 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 132                                                   Dnr 2022/00382  

Fyllnadsval efter Olof Bergström (M) 2:e ersättare i 
kommunstyrelsens arbetsutskott 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att utse Daniel Lång (M) som 2:e ersättare efter Olof 
Bergström (M). 

Bakgrund 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 24 april 2023 entledigades Olof 
Bergström (M) från de politiska uppdragen i Mariestads kommun. Bland annat var 
Bergström (M) andre ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Underlag för beslut 

Administrativa enhetens tjänsteskrivelse, daterad 2023-05-08 

Protokollsutdrag kf § 111/23 

 

Expedieras till: 
Lönekontoret 
Vald ersättare 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 133                                                   Dnr 2022/00386  

Val av ersättare till biosfärområde Vänerskärgården med 
Kinnekulle 

  

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att entlediga Leif Udéhn (S) från uppdraget som 
ersättare till Biosfärsföreningens styrelse. 

 

2. Till ny ersättare efter Udéhn utses Linda Fröberg (S). 

Bakgrund 

Vid kommunstyrelsens sammanträde den 23 november 2022 utsågs ledamöter och 
ersättare till samverkansgrupper med externa aktörer.  

Leif Udéhn har den 18 april 2023 inkommit med begäran om att bli entledigad från 
uppdraget att vara ersättare i Biosfärföreningens styrelse. 

Kommunstyrelsen har att hantera frågan om entledigande och val av ny ersättare 
efter Udéhn. 

Underlag för beslut 

Administrativa enhetens tjänsteskrivelse, daterad 2023-05-10 

Begäran om entledigande, daterad 2023-04-18 

 

Expedieras till: 
Lönekontoret 
Den valde ersättaren 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 134                                                   Dnr 2022/00478  

Redovisning av delegationsbeslut 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Inga delegationsbeslut finns att anmäla till dagens sammanträde.      
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Kommunstyrelsen 

Ks § 135                                                   Dnr 2023/00045  

Handlingar att anmäla 

  

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen finner handlingarna anmälda. 

Bakgrund 

Handlingar som inkommit till kommunstyrelsen redovisas till sammanträdet. 

Underlag för beslut 

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott 
Protokoll från arbetsutskottets sammanträde 2023-05-10 

2. Kommunstyrelsens arbetsutskott 
Protokoll från arbetsutskottets sammanträde 2023-05-03 

3. Kommunstyrelsens arbetsutskott 
Protokoll från arbetsutskottets sammanträde 2023-04-19 

4. Kommunstyrelsens arbetsutskott 
Protokoll från arbetsutskottets sammanträde 2023-04-17 

5. Överförmyndarnämnden 
Protokollsutdrag ÖFN § 22/23 Inspektion av överförmyndarnämnden i 
Mariestads kommun samt bilaga med redovisning  

6. Regeringen, Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 
Beslut om att avslå överklaganden av Trafikverkets beslut om fastställelse av 
vägplan för ombyggnad av väg E20 förbi Mariestad, delen Muggebo-Tjos. 

7. Sveriges Kommuner och Regioner 
Sammanträdesplan 2024 för Sveriges Kommuner och Regioner. 

8. Leader Fiskområde Vänern 
Protokoll från årsstämma den 20 april 2023. 

9. Fremia 
Skrivelse om idéburen välfärd i kommunen. 

10. Räddningstjänsten Skaraborg 
Protokoll från direktionens sammanträde 27 april 2023. 

11. Lönenämnden 
Protokoll från sammanträde den 26 april 2023. 

12. Tidans Vattenförbund 
Årsrapport 2022 
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13. Skaraborgs kommunalförbund 
Protokoll från sammanträde den 14 april 2023. 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 136                                                    

Entledigande från uppdraget som ersättare i styrelsen för KHF 
särskilt boende 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att entlediga Sven-Inge Eriksson (KD) från uppdraget som 
ersättare i styrelsen KHF särskilt boende.  

Det noteras att Sven-Inge Eriksson (KD) avgår vid årsstämman som sker den 23 maj 2023. 

Kommunstyrelsen konstaterar att inte ny ersättare behöver utses då platserna i styrelsen 
redan är tillsatta. 

Bakgrund 

Sven-Inge Eriksson (KD) har inkommit med begäran om att entledigas från uppdraget 
som ersättare i styrelsens för KHF särskilda boende. Sven-Inge Eriksson (KD) innehar 
uppdraget om två år.  

Nya ledamöter och ersättare har kommunstyrelsen utsett på sitt sammanträde den 
23 november 2022, § 160. 

 

Expedieras till: 
KFG särskilt boende 
Lönekontoret 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 137                                                    

Val av ersättare för ägarrepresentant Mariehus AB 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att utse Ola Bertilsson (S) som ägarrepresentantens ersättare. 

Bakgrund 

Inför ärende om ansvarsfrihet behöver kommunstyrelsen utse ersättare för kommunens 
ägarrepresentant i Mariehus AB. Detta eftersom Göte Andersson (M) idag är ordinarie 
representant och därmed inte kan hantera frågan om ansvarsfrihet, utan att hamna i 
jävssituation. 
 

Expedieras till: 
Mariehus AB info@mariehus.se 
Lönekontoret 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 138                                                   Dnr 2023/00045  

Information på sammanträdet 

  

 

Extra kommunstyrelsesammanträde den 29 maj. 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) informerar om behov av ett extra 
kommunstyrelsesammanträde inför nästa kommunfullmäktige. Detta då ett ärende behöver 
hanteras inför AB Volvos köp av mark vid Korstorp. 
Kommunfullmäktiges kallelse måste enligt kommunallagen innehålla uppgift om tid och 
plats för sammanträdet och om de ärenden som ska behandlas. Ärendet kommer därför att 
finnas med på kallelsen och eventuellt kommer en tjänsteskrivelse att finnas med i 
underlaget vid utskick. Övriga underlag kommer att beredas av kommunstyrelsen samma 
kväll som kommunfullmäktige genomförs. Kommunstyrelsens sammanträde genomförs 
den 29 maj 2023. 

 

Reformation av ekonomiavdelningen 

Kommundirektören informerar om att uppdrag getts i arbetsutskottet om att reformera 
ekonomiavdelningen. Detta med anledning av att Mariestad står inför en stor förväntad 
tillväxt där en förstärkning av ledning och styrning behöver genomföras. 
Koncernperspektivet måste förstärkas och därmed kommer nuvarande ekonomichef 
övergå i en ny roll. Stadshus AB förväntas formellt fatta beslut i ärendet på nästkommande 
styrelsemöte. Kommundirektören har fått i uppdrag att omgående påbörja rekrytering av 
en ny ekonomichef. Samtidigt inrättas en ny tjänst som redovisningschef. Med anledning 
av ovanstående behöver kommunstyrelsen fatta ett beslut om ändring av 
kommunstyrelsens firmateckning. 
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Kommunstyrelsen 

Ks § 139                                                   Dnr 2021/00102  

Kommunstyrelsens firmateckning och beslut om vice 
kommundirektör 

  

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att avtal, skrivelser och övriga handlingar som 
kommunstyrelsen har beslutat om ska undertecknas av kommunstyrelsens 
ordförande, eller vid dennes förhinder, av förste vice ordförande eller av andre 
vice ordförande i kommunstyrelsen. 

2. Avtalen, skrivelserna och de övriga handlingarna ska kontrasigneras av 
kommundirektör Susanne Wirdemo, eller vid dennes förhinder, av  
t.f. ekonomichef Maria Appelgren. 

3. Kommunstyrelsen godkänner att utbildningschef tillika t.f. ekonomichef Maria 
Appelgren utses till vice kommundirektör. 

4. Maria Appelgrens förordnande som firmatecknare och vice kommundirektör 
gäller till och med den 30 september 2023. 

5. Beslutet ersätter tidigare beslut om kommunstyrelsens firmateckning.  
(Ks § 136/21). 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen beslutade i augusti 2021 att avtal, skrivelser och övriga handlingar 
som kommunstyrelsen har beslutat om, ska undertecknas av kommunstyrelsens 
ordförande, eller, vid förhinder av denne av förste vice ordförande eller andre vice 
ordförande. Avtalen, skrivelserna och de övriga handlingarna ska kontrasigneras av 
kommundirektör Susanne Wirdemo, eller vid förhinder av denne, av ekonomichef 
Christina Olsson. 

Då Christina Olsson kommer att få en ny roll i kommunkoncernen och Maria 
Appelgren fått uppdrag som tf. ekonomichef och föreslås att få uppdrag som tf. 
kommundirektör i Mariestads kommun föreslås att Christina Olsson ersätts som 
firmatecknare av Maria Appelgren.  

 

Expedieras till: 
Tf. ekonomichef Maria Appelgren 
Ekonomichef Christina Olsson 
Kommundirektör Susanne Wirdemo 
Ekonomienheten 
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Workshop om Vision Mariestad 2040 

 

Sammanträdet avslutas med ett gemensamt arbete med kommunens vision för 2040. 
Mariestads kommun och Skaraborg står inför en spännande utvecklingsresa. För att 
möta upp kommunens framtida behov tas en ny vision fram - Vision Mariestad 2040. 
Visionen ska fungera som en ledstjärna och genomsyra vardagen för alla som bor, 
lever, arbetar och vistas i Mariestads kommun.  

 

För att lyssna in och involvera invånare, förtroendevalda, näringsliv, föreningsliv och 
organisationer hålls under perioden april-juni olika dialoger och workshops.  
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Protokollsbilaga             Bilaga 1, § 104/23 

   

 

 


